
İnönü Üniversitesi İktisadi ve İdari Birimler Fakültesi tarafından 
“15 Temmuz Çalıştayı” düzenlendi. Programda konuşan İnö-
nü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, Türkiye’nin 15 
Temmuz’da tarihte eşi görülmemiş alçak, hain ve kanlı bir darbe 
teşebbüsüne maruz kaldığını belirterek, 15 Temmuz’da yaşanan-
ların bir darbenin ötesinde Türkiye’yi işgal operasyonu olduğunu 
söyledi. Rektör Prof. Dr. Ahmet Kızılay, yaşanan hain darbe gi-
rişiminin Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın güçlü lider-
liği ve Türk milletinin dünya siyasi tarihinde eşi görülmemiş bir 
direnme örneğiyle teröristlere karşı ortaya koyduğu mücadeleyle 
başarısızlığa uğratıldığını dile getirdi. Rektör Kızılay, “Milletin 15 
Temmuz’da ortaya koyduğu irade sayesinde Türkiye’yi denetimle-
ri altına almak isteyen güç odaklarının bütün planları bozuldu. Sa-
hip olduğumuz milli ve manevi değerlerimiz, tarihi tecrübelerimiz, 

medeniyetimizden kaynaklanan birlik ve beraberlik ruhumuz var 
olduğu müddetçe de bu tür alçak girişimlerin başarılı olma şansı 
bulunmamaktadır” dedi.
Gümrük ve Ticaret Bakanı Bülent Tüfenkci ise sapkın bir dini 
inanç ve ideolojiye sahip grup tarafından kalkışılan bu darbe giri-
şiminin arkasında kimlerin olduğunun tartışılması ve öğrenilmesi 
gerektiğini belirtti. Darbe girişiminin milletin iradesine, seçilmiş 
hükümete ve Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’a yönelik 
olduğuna işaret eden Tüfenkci, “Millet gerçekten o gün darbeye 
‘dur’ dedi, ‘hayır’ dedi, meydanlara çıktı, tanklara, toplara, tüfek-
lere kendini siper etti, hayatını verdi bu vatan için. Bu milletin top-
yekûn kendini ortaya koymasıyla bu hain darbe girişimi gerçekten 
başarılı olamadı” şeklinde konuştu.
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İnönü Üniversitesi İktisadi ve İdari Birimler Fakültesi’nin düzenlediği “15 Temmuz Çalıştayı” programında 
konuşan İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 15 Temmuz’da yaşananların alçak, hain ve kanlı 
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YENİ TÜRKİYE KONFERANSLARI-7 
ÜNİVERSİTEDE DÜZENLENDİ

İnönü Üniversitesi ile İslam Ülkeleri Akademisyen ve Yazarlar Birliği (AYBİR) tarafından 
Yeni Türkiye Konferansları-7 kapsamında “Finansal Krizler ve Yükselen Ekonomi” 
konulu panel düzenlendi.

    Pınar Kayakeser
    Aslıhan Sezek
    Ramazan Konak

Turgut Özal Kongre ve Kültür 
Merkezinde düzenlenen pane-
le, Gümrük ve Ticaret Bakanı 
Bülent Tüfeknci, Malatya Va-
lisi Mustafa Toprak, Malatya 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Ahmet Çakır, İslam Ülkeleri 
Akademisyen ve Yazarlar 
Birliği Başkanı Prof. Dr. Yusuf 
Balcı, İnönü Üniversitesi Rek-
törü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 
Adıyaman Üniversitesi Rektö-
rü Prof. Dr. Mustafa Talha Gö-
nüllü, İstanbul Rumeli Üniver-
sitesi Rektörü Prof. Dr. Salih 
Aynural, İstanbul Medipol 
Üniversitesi Sosyal Bilimler 
Enstitüsü Ekonomi ve Finans 
Anabilim Dalı Öğretim Üye-
si Prof. Dr. Hatice Karahan, 
İstanbul Ticaret Üniversitesi 
İktisat İngilizce Lisans Prog-
ramı Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Murat Ali Yülek, Ekonomist 
Dr. Cornelia Meyer, akademik 
ve idari personel ile öğrenciler 
katıldı.
Programın açılış konuşmasını 
yapan AYBİR Başkanı Prof. 
Dr. Yusuf Balcı, İslam aleminin 
günümüzde yaşadığı sorunların 
arkasında bulunan dış faktör-
lerin etkisinin yadsınamaya-
cağını söyledi. İslam aleminin 
sorunlarının çözümünde bilim 
ve fikir adamlarına büyük 
sorunluluklar düştüğünü 
belirten Balcı, bu gaye doğrul-
tusunda AYBİR çatısı altında 
bir araya geldiklerini ifade 
etti. Balcı, yeni Türkiye’nin 
artık geleceği tasarlayan bir 
Türkiye olduğuna değinerek, 
“Yeni Türkiye sadece ülke içini 
değil İslam dünyasını ve tüm 
dünyayı kapsamaktadır. Bilgi 

çağına geçerken karşımıza 
yeni bir dünya çıkmaktadır. Bu 
kaçınılmaz değişim karşısında 
ülkemizin de değerlerimize ve 
kimliğimize uygun reformlarla 
cevap vermesi gerekir” şeklin-
de konuştu. Türkiye’nin insanı 
odaklayan köklü bir anayasa 
ihtiyacı olduğunu dile getiren 
Balcı, yapılacak olan anayasa 
reformuyla bunun gerçekleşti-
rilebileceğini kaydetti. Balcı, 
yeni Türkiye’nin İslam dünyası 
için büyük önem arz ettiği-
ni belirterek, “Yeni Türkiye 
mefkuresinin içinin bilim ve 
fikir adamları tarafından dol-
durulması gerekir. Bu amaçla 
siyasi bir slogan olarak alın-
madan önce sayın bakanım bir 
yeni Türkiye konferanslarını 
başlattık. Akademisyenlerle en 
yetkili şahsiyetler tarafından 
ele alındığı bu konferanslar 
Anadolu’nun dört bir tarafına 
yayıldı” ifadelerini kullandı.
Rektör Prof. Dr. Ahmet Kızılay 
da İnönü Üniversitesinin 42 
yıllık birikimi, güçlü insan 
kaynağı ile eğitim-öğretim, 
bilgi üretme, paylaşma ve top-
luma hizmet konusunda değer 
üretmekte olduğunu söyledi. 
Eğitim öğretimin kalitesinin 
artırılması, sunulan hizmet 
kalitesinin iyileştirilmesi ve 
öğretim üyelerinin desteklen-
mesine yönelik değerli proje-
lere imza attıklarını ifade eden 
Rektör Kızılay, şunları kaydet-
ti: “Toplumumuzu ve öğren-
cilerimizi ilgilendiren eğitim, 
kültür, sanat, ekonomi ve 
siyaset konularında çok önemli 
konuşmacıların katıldığı konfe-
rans, sempozyum ve kongreler 
düzenliyoruz. Böylece asli 
görevimiz olan eğitim faaliyet-
lerimizi her alanda geliştirmek, 
etki düzeyini artırmak, günlük 

hayatımızı etkileyen olaylara 
dikkat çekmek, çözüm önerile-
ri sunmak temel görevimizdir.”

“Ülkemiz Krizleri Teğet 
Geçen Konumunu 

Muhafaza Etmektedir”

Rektör Kızılay, İkinci Dünya 
Savaşından sonra başlayan 
ulusal ve uluslararası finansal 
piyasaların bütünleşme süreci-
nin 1980 ve 1990 sonrasında 
hız kazandığını kaydederek, 
konuşmasına şöyle devam etti: 
“Gelişmiş ve gelişmekte olan 
ülkelerin finansal serbestleş-
me süreciyle birlikte dışa açık 
ekonomi politikaları, teknolo-
jik gelişmeler, piyasaya giriş 
kısıtlamalarının kaldırılması, 
işgücünün serbest dolaşımı, 
gümrük bariyerlerinin kalkma-
sı sonucunda finansal enteg-
rasyon sağlanmıştır. Bununla 
birlikte finansal sistemin 
liberalize olması yoluyla ulus-
lararası yoğun sermaye hare-
ketleri, gelişmiş ve gelişmekte 
olan ülkeleri krizlere açık hale 
getirmiştir. Bazen finansal 
krizler sistemik ya da finansal 
araçların yapısına bağlı olarak 
ortaya çıkmaktadır. Bazen 
de bu finansal krizler, yapay 
olarak üretilerek ülkelerin 
siyasal ve ekonomik hayatına 
müdahale aracı olarak kulla-
nılmaktadır. 15 Temmuz’da 
ülkemizin istikrarına ve huzu-
runa yapılan hain silahlı darbe 
başarılı olamayınca, finansal 
araçlar, özellikle döviz kuru 
ve faiz devreye konulmuştur. 
Çünkü ekonomi sadece kendisi 
değildir, politik sistem ile çok 
yakın ilişki içerisindedir. Ülke-
miz krizlerden en az etkilenen, 
krizleri teğet geçen konumu-
nu muhafaza etmektedir. Bu 
bağlamda ‘Finansal Krizler ve 
Yükselen Ekonomiler’ konulu 
bu konferansın finansal kriz-
lerin nasıl ve neden çıktığı, bu 
krizlerin yükselen ekonomi-
lerde neden olduğu sorunların 
maliyetinin ne olduğu gibi 
konulara açıklık getireceği 
kanaatindeyim.”
Gümrük ve Ticaret Bakanı 
Bülent Tüfenkci ise, “Finansal 
Krizler ve Yükselen Ekonomi” 
panelinin Malatya’da yapılma-
sını önemsediğini, Malatya’nın 
fikirlerinin toplantıya katkı 
sağlayacağını söyledi. Malat-
ya’nın okuyan bir şehir oldu-
ğunu ve Doğu Anadolu Bölge-
sinde önemli bir şehir olması 
dolayısıyla kültürel çoğunluk 

açısından örnek teşkil ettiğini 
belirterek, “Malatya kardeşli-
ğin, huzurun, barışın olduğu 
bir şehir. Dolayısıyla burada 
geçmişten beri bir çok mede-
niyetin ikamet ettiği ve çok 
farklı kültürlerin hakim olduğu 
bir coğrafyada insanların barış 
ve huzur içerisinde geleceğe 
umutla bakan yönünün olması 
Malatya’yı diğer şehirlerden 
farklı kılan özelliklerindendir” 
ifadelerini kullandı. Bakan 
Tüfenkci, Malatya insanın gi-
rişimci, araştırmacı olmasının 
gelişime ve dönüşüme hazır 
olmasının Türkiye için bir şans 
olduğunu dile getirerek, şöyle 
konuştu: “Türkiye, Ortadoğu 
ve Kafkaslar gibi çalkantılı 
bir coğrafyada yer almakta-
dır. Aynı zamanda dünyada 
en önemli ticaret kapılarının 
kesiştiği bir kavşak noktasında 
bulunmaktadır. Bu anlamda 
zor ve bir o kadar da fırsatlarla 
dolu bir coğrafyada yaşıyoruz. 
Dünya ekonomik büyüklüğüne 
baktığımız zaman dünya eko-
nomik büyüklüğünün yüzde 
64’ü, 34 ülkeden oluşan geliş-
miş ekonomilerdir. Geri kalan 
yüzde 36 kısımda 150 ülkeden 
oluşan gelişmekte olan ülkeler 
paylaşmaktadır. Bu paylaşım 
dünya noktası açısından baktı-
ğımızda gelişmiş kabul edilen 
34 ülkenin nüfusu yaklaşık 1 
milyar civarındadır. Gelişmek-
te olan 150 ülkenin nüfusu ise 
yaklaşık 6 milyar civarındadır. 
Yani küresel zenginlik yaklaşık 
yüzde 64’ü dünya nüfusunun 
yüzde 14’üne sahip. Geri kalan 
yüzde 36’lık katma değer refah 
ve zenginlik ise dünya nüfu-
sunun yüzde 86’sı tarafından 

paylaşılmaktadır. Sadece bu 
orandan hareketle dünya refa-
hının çok adaletsiz bir dağılıma 
sebep olduğunu ve dünyada 
yaşanan krizlere kaynağının 
esas itibariyle burada gizli ol-
duğunu söylemek mümkündür. 
O halde çözüme de buradan 
hareketle ulaşabiliriz.”
Konuşmaların ardından Rektör 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, Güm-
rük ve Ticaret Bakanı Bülent 
Tüfenkci’ye porselen tabak 
hediye etti. Daha sonra İnönü 
Üniversitesi Genel Sekrete-
ri Prof. Dr. Hakan Erkuş’un 
oturum başkanlığını yaptığı 
ve konuşmacı olarak İstanbul 
Medipol Üniversitesi Sosyal 
Bilimler Enstitüsü Ekonomi ve 
Finans Anabilim Dalı Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Hatice Kara-
han, İstanbul Ticaret Üniver-
sitesi İktisat İngilizce Lisans 
Programı Öğretim Üyesi Prof. 
Dr. Murat Ali Yülek ve Eko-
nomist Dr. Cornelia Meyer’in 
konuşmacı olarak katıldığı 
“Finansal Krizler ve Yükselen 
Ekonomiler” Paneli yapıldı. 
Panelin ardından Rektör Prof. 
Dr. Kızılay, Genel Sekreter 
Prof. Dr. Hakan Erkuş, İslam 
Ülkeleri Akademisyen ve Ya-
zarlar Birliği Başkanı Prof. Dr. 
Yusuf Balcı, İstanbul Medipol 
Üniversitesi Sosyal Bilimler 
Enstitüsü Ekonomi ve Finans 
Anabilim Dalı Öğretim Üye-
si Prof. Dr. Hatice Karahan, 
İstanbul Ticaret Üniversitesi 
İktisat İngilizce Lisans Prog-
ramı Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Murat Ali Yülek ve Ekonomist 
Dr. Cornelia Meyer’e porselen 
tabak hediye etti.
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İnönü Üniversitesi İktisadi ve İdari Birimler Fakültesi (İİBF) tarafından “15 Temmuz 
Çalıştayı” düzenlendi.
Malatya Büyükşehir Belediyesi 
Kongre ve Kültür Merkezinde 
düzenlenen çalıştaya, Gümrük 
ve Ticaret Bakanı Bülent Tü-
fenkci, Malatya Valisi Mustafa 
Toprak, Malatya Büyükşehir 
Belediye Başkanı Ahmet Ça-
kır, İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, AK 
Parti Malatya İl Başkanı Hakan 
Kahtalı, Rektör Yardımcıları 
Prof. Dr. Aldulkadir Baharçi-
çek, Prof. Dr. Nusret Akpolat, 
İnönü Üniversitesi Genel 
Sekreteri Prof. Dr. Hakan 
Erkuş, Rektör Danışmanı Doç. 
Dr. İlhan Erdem, İktisadi ve 
İdari Birimler Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Ahmet Karadağ, aka-
demik ve idari personel, kamu 
kurum ve kuruluş temsilcileri 
ile öğrenciler katıldı.
Programın açılış konuşmasını 
yapan Rektör Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, Türkiye’nin 15 Tem-
muz’da tarihte eşi görülmemiş 
alçak, hain ve kanlı bir darbe 
teşebbüsüne maruz kaldığını 
belirterek, “FETÖ-PYD terör 
örgütüyle içerideki ve dışarıda-
ki işbirlikçilerinin tezgahladığı 
bu kanlı terör eylemi sonucun-
da milli iradenin temsil ettiği 
Türkiye Büyük Millet Meclisi 
bombalandı. Cumhurbaşkanı-
mızı ortadan kaldırmak üzere 
alçakça operasyonlar düzenlen-
di. Ülkenin birçok bölgesinde 
halkın üzerine acımasızca ateş 
edildi ve en vahim olan ise 
bütün bunlar bu aziz ve necip 
millet ait uçaklar, tanklar ve 
silahlar ile gerçekleştirildi. So-
nuçta 248 vatandaşımız şehit 
edildi ve 2 bin 500’ün üzerinde 
vatandaşımız ise yaralandı. Bu 
vesileyle 15 Temmuz darbe 
girişimine karşı verdikleri 
kahramanca mücadele sonucu 

şehit olanlara Allah’tan rah-
met, gazilerimize sağlık ve 
esenlikler diliyorum” şeklinde 
konuştu.

“Türkiye 16 Temmuz 
Sabahına Daha da 
Güçlenerek Çıktı”

Yaşanan alçak ve hain darbe 
girişiminin Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ın 
güçlü liderliği ve Türk mil-
letinin dünya siyasi tarihinde 
eşi görülmemiş bir direnme 
örneğiyle teröristlere karşı 
ortaya koyduğu mücadeley-
le başarısızlığa uğratıldığını 
dile getiren Rektör Kızılay, 
şöyle devam etti: “Milletin 15 
Temmuz’da ortaya koyduğu 
irade sayesinde Türkiye’yi de-
netimleri altına almak isteyen 
güç odaklarının bütün planları 
bozuldu. Sahip olduğumuz 
milli ve manevi değerlerimiz, 
tarihi tecrübelerimiz, medeni-
yetimizden kaynaklanan birlik 
ve beraberlik ruhumuz var ol-
duğu müddetçe de bu tür alçak 
girişimlerin başarılı olma şansı 
bulunmamaktadır. 15 Temmuz 
bize kimin dost kimin düşman 
olduğunu gösterdiği gibi, birlik 
ve beraberliğimizin ne kadar 
güçlü olduğunu da bir kez 
daha göstermiş oldu. Türkiye 
16 Temmuz sabahına daha da 
güçlenerek çıktı.”
Rektör Kızılay, 15 Temmuz’da 
yaşananların aslında bir darbe-
nin ötesinde Türkiye’yi işgal 
operasyonu olduğunu ifade 
ederek, konuşmasında şunları 
söyledi: “Bu darbeyi sadece bir 
grubun siyasi iktidarı devirip 
ülke yönetimini ele geçirme 
operasyonu olarak görmemek 
gerekir. Açık bir şekilde be-

lirtmek gerekir ki 14 Temmuz 
2016 tarihinde bu ülkede darbe 
olmasını gerektirecek hiçbir 
ekonomik, siyasi, güvenlik ve 
sosyal bahane yoktu. Darbe 
yapmak isteyenlerin niyeti ise 
başkaydı. Bu darbeyi yapan-
lar IMF’ye muhtaç olmayan, 
kendi ekonomisini çok iyi 
yöneten, ekonomik istikrar 
sağlayan, sürekli bir büyüme 
ve kalkınma süreci oluşturan 
bir Türkiye istemiyorlardı. 
Bölgesinde sürekli güçlenen 
itibar kazanan ve her gün daha 
da saygınlığı artan bir Türkiye 
istemiyorlardı. Komşularıyla 
çok iyi ekonomik, ticari ve si-
yasi ilişkiler geliştiren bir ülke 
istemiyorlardı. Yıllardır karşı 
karşıya olduğu terör sorununu 
kendi iradesiyle ve başkala-
rını karıştırmadan çözecek 
bir Türkiye istemiyorlardı. 
Küresel düzeyde devam eden 
adaletsizlikleri ve zulümleri 
dile getiren ve ‘dünya beşten 
büyüktür’ diyen bir devlet ve 
başında bunu dile getiren bir 
siyasi irade istemiyorlardı. 
Aslında halkın özgür iradesiyle 
seçtiği, çıkarlarını egemen güç-
lerin çıkarlarının önüne koyan 
Türkiye’deki siyasi liderliği, 
Cumhurbaşkanımız Recep Tay-
yip Erdoğan’ı istemiyorlardı.” 
15 Temmuz’da Türkiye’nin 
istikbaline, istiklaline kast 
edenlerin milletin umudunu ve 
geleceğini karartmak isteyen-
lerin hak ettikleri cevabı bizzat 
milletten aldıklarını belirten 
Rektör Kızılay, 15 Temmuz 
Çalıştayının önemli bir hizmeti 
yerine getireceğine inandığını 
söyledi.
Malatya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Ahmet Çakır da 15 
Temmuz’un canlı şahitleri 

olduklarını dile getirerek, “15 
Temmuz’u yeteri kadar anlaya-
madığımızı söyleyebiliriz. 15 
Temmuz girişimi sıradan bir 
darbe girişimi değildi. Bu ülke 
birçok darbe girişimi yaşadı 
ama bu sadece bir yönetimi ele 
geçirme olarak görmek bence 
saflık olur. Bu girişim ülkemizi 
işgal ve iç savaşa götürmenin 
bir çalışmasıydı” ifadelerini 
kullandı.

“Sivil Direniş En Başa Altın 
Harflerle Yazılacak”

Gümrük ve Ticaret Bakanı 
Bülent Tüfenkci ise sapkın bir 
dini inanç ve ideolojiye sahip 
grup tarafından kalkışılan bu 
darbe girişiminin arkasında 
kimlerin olduğunun tartışılması 
ve öğrenilmesi gerektiğini be-
lirtti. Darbe girişiminin mille-
tin iradesine, seçilmiş hükü-
mete ve Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’a yönelik 
olduğuna işaret eden Tüfenk-
ci, şunları kaydetti: “Millet 
gerçekten o gün darbeye ‘dur’ 
dedi, ‘hayır’ dedi, meydanlara 
çıktı, tanklara, toplara, tüfek-
lere kendini siper etti, haya-
tını verdi bu vatan için. Allah 
bütün şehitlerimize rahmet ey-
lesin, yaralılarımıza acil şifalar 
versin. Bu milletin topyekûn 
kendini ortaya koymasıyla bu 
hain darbe girişimi gerçekten 
başarılı olamadı. Ama bir tarih 
yazılsa, ileride ‘sivil direniş 
nedir?’ diye tartışılsa ben ina-
nıyorum ki 15 Temmuz darbe 
girişimine karşı koyan bu mil-
letin sivil direnişi en başa altın 
harflerle yazılacak. Düşünün 

o gün hiçbir sivil direnişçi, dar-
beye ‘hayır’ diyen hiçbir sivil 
unsur tek bir kurşun atmadan 
o darbeye, tanka, tüfeğe, topa, 
uçak bombalarına karşı durdu 
ve karşılığında hiçbir mermi 
atmadı. O gün hiçbir dükkan, iş 
yeri yağmalanmadı.” Tüfenkci, 
darbe girişimi sırasında herke-
sin ‘darbeyi nasıl önleriz, neler 
yapabiliriz’in hesabı içerisinde 
olduğuna değinerek, “Baktığı-
mız zaman tarihte görülmeyen 
bir sivil direniş örneğini bu 
millet gösterdi. Bunun da ayrı 
irdelenmesi lazım. Orada hiç-
bir siyasi parti ayrımı yapmada 
sadece milli iradeye sahip 
olanlar, sadece bu milletin bir-
liğinden, beraberliğinden yana 
olanlar, ‘Türkiye Suriyeleş-
mesin, Iraklaşmasın’ diyenler 
o meydanlarda toplanmışlardı 
ve darbeye ‘hayır’ diyorlardı” 
dedi. Darbe girişiminin Türki-
ye’ye faturasının ağır olduğu-
nu ancak birçok kazanımları 
da bulunduğunu dile getiren 
Tüfenkci, yeniden memleket, 
milli iradeye sahip çıkma 
bilinciyle, darbelere karşı artık 
daha dirençli ve daha duyarlı 
bir toplum haline geldiklerini 
söyledi.
Konuşmaların ardından çalış-
tay yapılan oturumlarla devam 
etti. Son oturuma konuşmacı 
olarak katılan Türkiye Radyo 
Televizyonu (TRT) Genel Mü-
dürü Şenol Göka, darbe gecesi 
TRT’de yaşananları anlattı. 
Rektör Prof. Dr. Ahmet Kızı-
lay, programın sonunda TRT 
Genel Müdürü Şenol Göka’ya 
porselen tabak hediye etti.



04 Ekonomi

“DÜNYANIN 40 YA DA 45 YILLIK PETROL REZERVİ KALDI”

MADENCİLİK ÇEVRESEL ETKİLERE DE SEBEP OLABİLİYOR

    Hatice Yetmen
    Onur Yavuz
    Faruk Küçük

Prof. Dr. Karaca, Türkiye’nin 
enerji kaynakları bakımından 
çok zengin bir ülke olmadı-
ğını dile getirerek, enerjisinin 
yüzde seksen oranında dışa-
rıdan ithal etmekte olduğu-
nu söyledi. Alternatif enerji 
kaynaklarına bakıldığında 
Türkiye’nin özellikle hidroe-
lektrik enerjisi bakımından çok 
etkin bir konumda olduğunu 
belirten Karaca, “Türkiye aynı 
zamanda güneş enerjisi, rüzgar 
enerjisi, jeotermal enerji ve 
diğer enerji kaynakları öncelik-

İnönü Üniversitesi Mühendislik Fakültesi Kimya Mühendisliği Bölümü Başkanı Prof. Dr. Hüseyin Karaca, “Dünyanın 
mevcut fosil yakıtlarına baktığımızda ekonomik ömürler açısından dünyanın toplam 40 veya 45 yıllık bir petrol rezervi 
kaldı. Tüketim hızla devam ederse dünya 40 ya da 45 yıl sonra mevcut petrol rezervlerini tüketmiş olacak” dedi.

İnönü Üniversitesi Mühendislik Fakültesi Maden Mühendisliği Öğretim Üyesi Prof. Dr. Murat Erdemoğlu, “Madenleri 
arama aşamasından itibaren madenlerin çıkartılması süresince bulundukları coğrafyada çeşitli olumlu ve olumsuz 
etkiler ortaya çıkartır” dedi.

le biyoyakıtları konusunda çok 
ciddi anlamda önemli rezerv-
lere, potansiyellere sahip. Peki 
bunları etkin bir şekilde kulla-
nabiliyor muyuz? Bu konuda 
oranlara baktığımız zaman 
maalesef bu konuda çok iç 
açıcı durumda değil” şeklinde 
konuştu. Karaca, Türkiye’nin 
mevcut enerji kaynaklarından 
çok etkin bir şekilde faydalana-
madığına değinerek, daha fazla 
faydalanılması için teknolojik 
olarak Türkiye’nin alt yapı-
sını geliştirmesi gerektiğini 
kaydetti. Hem dünyada hem 
de Türkiye’de alternatif enerji 
kaynaklarına yönelme olması 
gerektiğini dile getiren Karaca, 

“Bu konuda hep beraber küre-
sel sorunlar dediğimiz, küresel  
ısınma, ozon tabakasındaki 
incelme yine asit yağmurla-
rındaki artış, küresel iklim 
değişiklikleriyle uğraşıyoruz. 
Türkiye’ye bakıldığı zaman 
çok ciddi rüzgar potansiyeline 
sahip. Yani özellikle Marmara 
ve Ege Bölgelerinde bu konuda 
çok ciddi anlamda bir rüzgar 
potansiyelimiz var. Şu an mev-
cut ortalama rakamlar baktığı-
mızda 80 bin megavat teknik 
olarak kullanabileceğimiz hazır 
rüzgar potansiyelimiz var” 
ifadelerini kullandı.
Karaca, Türkiye’nin rüzgar 
enerjisi bakımından önemli 
bir potansiyele sahip olduğu-
nu belirterek, rüzgar ve güneş 
enerjileriyle alakalı olarak çok 
ciddi anlamda gelişmelerin 
olduğunu söyledi. Türkiye’nin 
hem tarım hem de sanayi 
ülkesi olduğunu kaydeden 
Karaca, şöyle konuştu: “Tür-
kiye’nin gelir kaynaklarına 
baktığımız zaman öncelikle bir 
tarım ülkesi. Halen daha yüzde 
yüz tam sanayileşmiş bir ülke 
değil. Bu anlamda temel geçim 
kaynağına baktığımız zaman 
tarımın çok büyük bir etkinliği 
var. Tarımsal ürünlerinin mut-
laka etkin bir şekilde biyoyakıt 
dediğimiz alternatif enerji 
yani rüzgar, güneş, jeotermal, 
su enerjisi dediğimiz enerji 
dışında aynı zamanda biyo-
yakıtlarında mutlaka etkin bir 
şekilde kullanılması gerekir. 

Çünkü bu gerçekten bakıldığı 
zaman Türkiye’nin bir avan-
tajı. Türkiye’nin bu mevcut 
fırsatı etkin bir şekilde ekono-
miye kazandırması gerekiyor. 
Bu anlamda özellikle ülkenin 
doğu ve güneydoğusunda bu 
biyoyakıtları çok etkin bir 
şekilde Türkiye’ye etkin bir 
teşvik mekanizmasıyla yü-
rürlüğe sokabilir. Hem çevre 
anlamında hem de Türkiye’nin 
enerji komplosu oluşturması 
açısından çok önemli katkı 
sağlar düşüncesindeyim.” 
Karaca, Türkiye’nin alternatif 
enerji kaynakları içerisinde en 
güçlü olduğu enerjisinin hid-
roelektrik enerjisi (su enerjisi) 
olduğunu anımsatarak, “Bunu 
daha da arttırabilir. Şu an biz 
mevcut su enerjimizi yüzde 
yirmi düzeyinde kullanıyoruz. 
Toplam mevcut güç santrali 
yüzde yirmi düzeyinde. Niçin 
bunu yüzde otuz, yüzde kırk 
seviyesine çıkartmayalım, 
mutlaka bunu da yapmalıyız” 
ifadelerini kullandı.

“Kömür Yataklarımızı 
Etkin Bir Şekilde 

Kullanmamız Gerekir”

Türkiye’nin şu an ortalama 
olarak yüzde seksen düzeyin-
de enerjisini fosil yakıtlardan 
sağladığını anımsatan Karaca, 
şunları kaydetti: “Doğalgaz 
etkin bir şekilde enerji üre-
timinde kullanılmakta. Peki 
biz bu doğalgazı nereden elde 

ediyoruz ve kullanıyoruz? 
Bakın biz bunu ithal etmek 
durumunda kalıyoruz. Yüzde 
90-95 düzeyinde ithal ediyo-
ruz. O zaman ne yapılması ge-
rekiyor. Yapılması gereken şu, 
birinci öncelik bizim mutlaka 
mevcut kömür yataklarımızı, 
kömür rezervlerimizi etkin bir 
şekilde kullanmamız gerekiyor. 
Kömür rezervlerini de kullanır-
ken yalnızca enerji üretimine 
yönelik olmamalı.” Karaca, 
Türkiye’nin güneş, rüzgar 
enerjileriyle petrol ve kömür 
revervlerini etkin bir şekilde 
kullanması gerektiğini dile 
getirerek, konuşmasına şöyle 
devam etti: “Bunu yalnızca 
Türkiye için söylemiyorum. 
Dünyanın aslında bunu dik-
kate alması gerekiyor. Dün-
yanın mevcut fosil yakıtlarına 
baktığımız zaman ekonomik 
ömürler açısından dünyanın 
toplam 40 ya da 45 yıllık bir 
petrol rezervi kaldı. Yani bu 
tüketim hızla devam ederse 
dünya 40 ya da 45 yıl sonra 
mevcut petrol rezervlerini tü-
ketmiş olacak. Peki bu durum-
da doğalgaz rezervi ne olacak? 
Doğalgaz rezervlerine baktığı-
mız zaman 60 ya da 65 yıllık 
bir ömrü var. Ortalama 60 ya 
da 65 yıl yetecek kadar rezerv 
var. Kömürlerde, dünya kömür 
rezervleri ortalama 250-255 yıl 
hatta bazı rakamlara göre 300-
350 yılla kadar yeterli düzeyde 
kömür rezervler var.”dedi.

    Umut Buğrahan Kutlu
    Onur Yavuz

Erdemoğlu, madenlerin insa-
noğlunun ihtiyaçlarını karşıla-
mak üzere sanayi devriminden 
günümüze kadar artarak gelen 
bir doğal kaynak ihtiyacı 
olduğunu söyledi. Maden-
lerin bulundukları bölge ve 
coğrafyada üretilmek zorunda 
olduğuna değinen Erdemoğlu, 
“Bu nedenle madenleri arama 
aşamasından itibaren maden-
lerin çıkartılması süresince 
bulundukları coğrafyada çeşitli 
olumlu ve olumsuz etkiler 
ortaya çıkartır. Bu işletmeler 
maden yatağı, cevher neredey-
se orada açılmak zorundadır” 
şeklinde konuştu. Erdemoğlu, 
diğer endüstri dallarında oldu-
ğu gibi madenciliğinde dene-
timli ve şeffaf şekilde çevre ve 

madencilik mevzuatına uygun 
bir şekilde yapılması duru-
munda çevresel olarak olumlu 
etkileri arttırılarak gerçekleş-
tirilecek faaliyetler olduğunu 
ifade etti.
Çevreye olumsuz etkileri 
olduğu Çevresel Etki Değer-
lendirmesi (ÇED) raporuyla 
belirlenen işletmelerin açılma-
sına izin verilmediğini aktaran 
Erdemoğlu, şöyle konuştu: 
“Çevresel olumsuz etkiler 
giderilmediği bunların için 
yeterince önlem alınacağı is-
patlanmadığı, raporlanmadığı, 
gösterilmediği sürece değil sa-
dece maden işletmesinin değil 
diğer tüm endüstriyel işletme-
lerin faaliyetlerin başlamasına 
izin verilmez. Maden işletmesi 
kurulurken de çevreye uyumlu 
ama az önce söylediğim gibi 
çevre derken, sadece canlı ve 

cansız çevreden bahsetmiyo-
rum, yörenin ve ülkenin sosyal 
ekonomik koşullarına olumlu 
katkıları dikkate alınarak bu 
çevresel etki değerlendirilme-
sinin yapılması gerekir. Yani 
sadece biyolojik varlıklar için 
değil hava, su, toprak kirliliği 
bakımından olumsuz etkilerle 
beraber toplum ve orada ya-
şayan halk üzerindeki olumlu 
etkileri de madencilik faaliyeti-
nin başlamasıyla orada meydan 
gelecek ekonomik faaliyet 
yolların açılması, yeni orman 
alanlarının kurulması, sulama 
faaliyetlerinin iyileştirilmesi 
gibi olumlu etkileri de maden-
ciliğin değerlendirilmesi gere-
ken etkilerinden bir tanesidir”
Erdemoğlu, madenciliğin 
ekonomik bir faaliyet olduğu-
nu kaydederek, konuşmasına 
şöyle devam etti: “Devletler 

elbette kendi sınırları içerisin-
de yaşayan halkının kalkınması 
için ve diğer devletlerle birlikte 
uluslararası sisteme entegre 
olabilmek için ekonomik ola-
rak güçlü olmak isterler. Eko-
nomik olarak büyümek gerekir. 
Gayri safi milli hasılamızın 

yüksek olmasını, kişi başına 
düşen milli gelirimizin yüksek 
olmasını isteriz. Devletimizde 
bunu ister. Her devlet bunu 
ister. Fakat bu ekonomik bü-
yüme insan, doğal ve kültürel 
kaynaklar üzerinde tahribata 
yol açabilir. 
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48. LİSE ÖĞRENCİLERİ ARAŞTIRMA PROJELERİ 
MALATYA BÖLGE YARIŞMASI SONA ERDİ

İBTAM YILDA 8 BİNE YAKIN 
TEST VE ANALİZ HİZMETİ VERİYOR

İnönü Üniversitesinde, Bilim İnsanı Destek Programları Başkanlığı’nın düzenlediği Türkiye Bilimsel ve Teknolojik 
Araştırma Kurumu (TÜBİTAK) 48. Lise Öğrencileri Araştırma Projeleri Malatya Bölge Yarışması sona erdi.

İnönü Üniversitesi Bilimsel ve Teknolojik Araştırma Merkezi (İBTAM) Müdürü Yrd. Doç. Dr. Nurhayat Özdemir, 
“Konusunda deneyimli ve uzman personelleriyle yıllık bazda 8 bine yakın test ve analiz hizmetiyle ve özellikle verdiği 
güvenilir sonuçlarla bilim insanlarının ve bilim üzerinden yürümek isteyenlerin çalışmalarına ışık tutmaktadır” dedi.

    Çiğdem Akbulut
    Çiğdem Erhan

Açılış konuşmasını yapan 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
İbrahim Türkmen, yarışmaya 
Malatya, Diyarbakır, Elazığ, 
Bingöl, Tunceli, Adıyaman, 
Şanlıurfa ve Mardin’den 611 
projeyle başvuru yapıldığını bu 
projelerden 100 projenin ya-
rışmaya katılmaya hak kazan-
dığını söyledi. Öğrencilerin 13 
kategoride yarışmaya başvur-
duklarını anımsatan Prof. Dr. 
Türkmen, “Bu yarışma sonun-

da birbirinden güzel 100 proje 
arasında jürilerimiz tarafından 
seçilmiş olan 17 proje Anka-
ra’da yapılacak olan Türkiye 
finaline katılarak bölgemizi 
temsil edecektir. Türkiye fina-
linde bölgemizi temsil etmek 
için katılacak öğrencilerimize 
başarılar diliyorum” şeklinde 
konuştu.
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay ise 
öğrencilerin yarışma kapsa-
mında dört gündür çok güzel 
bir çalışma ve sergi içerisinde 
olduklarını belirterek, “Kendi 

eserlerinizi en güzel şekilde 
sergileyip sundunuz. Hem üni-
versitemizi hem de şehrimizi 
gezdiniz. Şehrimizin güzellik-
lerine vakıf oldunuz” dedi.
Rektör Kızılay, birbirinden 
başarılı 100 projenin yarışma-
ya katılmaya hak kazandığının 
altını çizerek, şöyle konuştu: 
“100 projenin burada sergi-
lenmesi ve bu projeleri yapan 
siz çok kıymetli gençlerimizin 
beyinleri, zihinleri araştırma-
ları ve bunların ürünleri çok 
önemli. Ben bu projelerin, 
sergilerinizin önemli bir bö-
lümünü gezdim. Gezdiklerim, 
dinlediklerim birbirinden güzel 
projelerdi. 100 projede benim 
nazarımda birinci. Hepini-
zin projesi benim nazarımda 
birinciliği hak ediyor, ödülü 
hak ediyor. Onun için jüri 
muhakkak çok zor seçim yap-
mıştır.” Türkiye’nin AR-GE, 
inovasyon, yenilik üretmede, 
tasarım geliştirmede gençlerin 
beyinlerine ihtiyaç duyduğu-
nu ifade eden Rektör Kızılay, 
konuşmasına şöyle devam etti: 
“Siz geleceğin bilim insanları-
sınız. Geleceğin tasarım insan-
larısınız. Geleceğin düşünce 

insanlarısınız. Siz geleceğin 
fikir insanlarısınız. Bu ülkenin 
geleceği sizsiniz. Onu için 
sizin bilgi üretmeniz, değer 
üretmeniz, AR-GE, inovasyon, 
tasarım üretmeniz ülkemiz 
açısından çok çok önemli. Siz 
şimdi üretiyorsunuz. Şimdi 
başladınız. Bunu ara vermeden 
bir ömür devam ettirin. Bu 8 
ilimiz ülkenin doğusunda yer 
alan illerimiz ama batıyla, ku-
zeyle, güneyle hepsiyle yarışıp 
hepsini geçecek olan illerdir. 
Ankara’da projeleriniz yarışa-
cak. İçlerinde muhakkak Tür-

kiye derecelerine sahip olacak 
projeler olacak. Buna eminim, 
buna inanıyorum.” Konuşma-
ların ardından kategorilerinde 
dereceye girenlere ödülleri 
ve belgeleri İnönü Üniversi-
tesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, Adıyaman Üniversi-
tesi Rektörü Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü, Malatya İl 
Milli Eğitim Müdürü Ali Tatlı, 
Elazığ İl Milli Eğitim Mü-
dürü Ahmet Bağlıtaş, Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. İbrahim 
Türkmen tarafından verildi.

    Hatice Yetmen
    Hakan Ekemen

Özdemir, İBTAM’ın hem 
İnönü Üniversitesi hem de 
diğer üniversitelerdeki çeşitli 
bilim dallarında araştırma-
lar yapan bilim insanlarının, 
lisansüstü öğrencilerin bilim-
sel çalışmalarına yön vermek 
ve Türkiye’nin özellikle de 
İnönü Üniversitesinin bilimsel 
saygınlığını daha üst seviyelere 
çıkarmak amacıyla işlev gör-
düğünü söyledi. Amaçlarının 
bölge ve İnönü Üniversitesin-
deki akademisyenlerin bilimsel 
araştırmalarına katkı sağlamak 
olduğunu dile getiren Özdemir, 
İBTAM’da öğrencilere uygu-
lamalı olarak eğitim vererek 
yetiştirdiklerini ifade etti. 
Özdemir, bilimsel çalışmalara 
sağladığı test ve analiz hizmet-
leriyle büyük katkılar sağlayan 
İBTAM’ın Türkiye’nin her 
bölgesinden gelen araştırmacı-
lara yardımcı olduğunu belirte-

rek, “Aynı zamanda, sanayi-ü-
niversite işbirliği çerçevesinde 
çeşitli sanayi ve endüstriyel 
kuruluşlara ve kamu kuruluşla-
rına da analiz hizmeti vermek-
tedir.”
İBTAM’ın 2005 yılında kurul-
duğunu ve bölgede lider olan 
merkezin günümüzde kendisini 
yenileyerek geleceğe daha sağ-
lam adımlar attığını ifade eden 
Özdemir, şunları kaydetti: “3 
bin 128 metrekare kapalı alana 
sahip İBTAM bünyesinde 
bulundurduğu yaklaşık değeri 
20 milyon lira civarındaki en 
son teknolojiye sahip cihazlar 
ile donatılmıştır. Konusunda 
deneyimli ve uzman perso-
nelleriyle yıllık bazda 8 bine 
yakın test ve analiz hizmetiyle 
ve özellikle verdiği güvenilir 
sonuçlarla bilim insanlarının 
ve bilim üzerinden yürümek 
isteyenlerin çalışmalarına ışık 
tutmaktadır.” 
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İLETİŞİM FAKÜLTESİ YENİ BİNASINA TAŞINDI

İŞARET DİLİ MALESEF EVRENSEL BİR DİL DEĞİL

İnönü Üniversitesi İletişim Fakültesi binası 2016-2017 eğitim ve öğretim yılının bahar döneminde faaliyete geçti. Halkla 
İlişkiler ve Tanıtım ile Gazetecilik bölümlerinde aktif eğitime devam eden İletişim Fakültesinin yeni binasının hem dış 
tasarımı hem de iç dizaynı herkes tarafından beğeni topladı.  

İnönü Üniversitesi Engelli Çocukları Araştırma Uygulama Merkezi Beden Eğitimi Öğretmeni Şadiye Özer Eroğlu, 
işaret dilinin evrensel olmayışına değinerek kültürden kültüre farklılık gösterdiğini belirtti.

    Ülkü Özer
    Furkan Koç

İnönü Üniversitesi İletişim 
Fakültesi Dekan Yardımcısı 
Yrd. Doç. Dr. Hasan Topbaş 
desteklerinden dolayı başta 
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay’a 
olmak üzere, fakülte binasının 
inşa edilmesinden başlayarak, 
taşınma süreci aşamasına kadar 
emeği geçen herkese teşekkür 
etti. 
Yeni binanın İletişim Fakül-
tesinin tüm uygulama alan-
larını kapsadığını kaydeden 
Topbaş, “Yeni binamızda özel-

likle İNÜHABER Merkezi, 
İnönü İletişim gazetesi, Radyo 
Kampüs ve Kampüs Ajans gibi 
uygulama birimlerimiz için 
fiziki anlamda yeterli do-
nanıma sahiptir. Bu alanlarda 
öğrencilerimiz teorik derslerde 
öğrendiklerini uygulama fırsatı 
bulmaktadırlar. Ufak tefek 
eksikliklerimiz var. Ancak bun-
ları en kısa zamanda gider-
meye çalışacağız. Yeni fakülte 
binamızın ilimize ve üniversi-
temize hayırlı olmasını dilerim. 
Rektörümüz Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay’a desteklerinden dolayı 
fakültemiz adına teşekkürleri-
mi sunarım” dedi. 

    Neslihan Çakmak
    İnci Koca

Eroğlu, İnönü Üniversitesinde 
işaret dili derslerine girdiğini 
aynı anda dışarıda halk eği-
tim merkezlerinde işaret dili 
eğitimi verdiklerini söyledi. 
Çocuk yaşından itibaren işaret 
diline ilgi duymaya başladığını 
dile getiren Eroğlu, “Üniversi-
tenin son yıllarında Necmettin 
Bingöl adında uluslararası 
ve Avrupa’da sporda derece 
yapmış bir engelli arkadaşla 
BESYO’ya hazırlandığım 
dönemde tanıştım. Sahada bir-
likte koşardık. Onunla beraber 
başladım diyebilirim. Arkada-
şımın ablası da engelli olduğu 
için daha çok ilgi duymaya 
başladım işaret diline. On-
larla daha doğru bir iletişime 
geçebilmek için işaret dili dersi 
aldım. O dönemden bu döneme 
kadar hala bu işle ilgileniyo-
rum. Bu işi daha çok gönüllü 
olarak yapıyorum” diye konuş-

tu. Eroğlu, normalde herkesin 
işaret dilini beden dili olarak 
algıladığına değinerek, şöyle 
konuştu: “Ama beden dili de-
ğildir. Pandomim hiç değildir. 
İşaret dili jest ve mimiklerimi-
zi, ellerimizi kullanarak bir ko-
nuşma dili oluşturmaktır. Yani 
ellerimizi kullanarak iletişime 
geçiyoruz. İşaret dili nasıl ki 
Türkçe, İngilizce konuşuyor-
sak işaret dili de bir dil. İşitme 
engelli olmayan bireylerin 
işitme engelli olan bireylerle 
iletişime geçebilmek için jest 
ve mimiklerimizi de kullanarak 
oluşturduğumuz bir dildir.”
Çok uzun zamandır engelli 
bireylerle uğraştığını kaydeden 
Eroğlu, konuşmasına şöyle 
devam etti: “Bunun içinde 
işitme engelliler, otizmliler var, 
down sendromlular var. Yaygın 
gelişimsel bozukluğu olanlar, 
zihinsel engelliler var. İşitme 
engellilik normalde zihinsel 
bir engellilik değildir. Sadece 
işitmiyor. İnsanlar işitemediği 

için de konuşamıyor. Bu yüz-
den işaret dilini mutlaka eğer 
konuşamıyorsa birey insanların 
mutlaka öğrenmesi gerektiğini 
düşünüyorum. Çünkü ileti-
şime geçemezsek çok büyük 
kayıplara sebep olabiliyoruz. 
O kadar zeki, o kadar projesi 
olan işitme engelli birey var ki 
iletişime geçemediğimiz için 
o bireylerden o yeteneklerden 
faydalanamıyoruz. Maalesef 
onları geri plana atıyoruz. Bu 
yüzden mutlaka gereklidir. 
Biz işiten bireyler hayata 1-0 
öndeyken işitme engelliler tam 
tersi 1-0 geride başlıyorlar.” 
Eroğlu, il işaret dilinin Os-
manlı Devleti döneminde 2. 
Abdülhamid döneminde 1902 
yılında Yıldız Sağırlar Okulu-
nun kurularak oluşturulduğunu 
ifade ederek günümüzde ise 
Başbakanlık ve Cumhurbaş-
kanlığında işitme engelli bi-
reylerin kullanıldığını söyledi. 
İşaret dilinin evrensel bir dil 
olmadığını belirten Eroğlu, 

şunları kaydetti: “Her ülkede, 
her ülkenin de kendi semtinde 
işaret dili farklı farklıdır. Yani 
biz mesela Türkiye’deyiz, Ma-
latya’dayız. Malatya’nın da il-
çelerine gittiğimizde işaret dili 
farklıdır. Ankara’da kullanılan 
bir dille Malatya’da kullanılan 
bir dil birbirinden farklı. İşaret 
dili maalesef evrensel bir dil 
değil. Milli Eğitim Müdürlüğü 
özel eğitimle ilgilenen reh-
berlik birimi bununla ilgili bir 
çalışma başlattı. Sözlükler ya-
yınlıyor.” Eroğlu, Türkiye’de 
bir dönem işaret dilinin yasak 
olduğunu dile getirerek, “2014 
ve 2015 eğitim-öğretim döne-
minde bütün üniversitelerde 
YÖK işaret dili dersini zorunlu 
hale getirdi. Seçmeli ders ola-
rak koydu. Bu sayede biz işaret 
dili derslerine giriyoruz ve 
işaret dili derslerini veriyoruz” 
ifadelerini kullandı.
Türkiye’de işaret dili eğitmen-
liğinin gittikçe yaygınlaştığını 
aktaran Eroğlu, işaret dili eğit-

menliğinde işin maddi boyu-
tunun değil manevi boyutunun 
daha önemli olduğunu ifade 
etti. Eroğlu, işaret dili eğiti-
minde belli bir yaş sınırlama-
sının olmadığını dile getirerek, 
“Bana kalsa anaokulundan 
itibaren öğretilmeli. Zaten bazı 
anaokullarında özellikle işaret 
dili eğitimi veriliyor. Zaten 
Avrupa’da normal ders olarak 
görülüyor. Engellilerle ilgili 
özel gereksinimli bireylerle 
ilgili filmlere çocuklara bakı-
yorsunuz işitme engelli arka-
daşlarıyla çok rahat anlaşabili-
yor” dedi. İşaret dilinde jest ve 
mimiklerin önemli olduğunu 
kaydeden Eroğlu, kendisinin 
jest ve mimiklerini geliştir-
mek amacıyla tiyatro eğiti-
mi aldığını söyledi. Eroğlu, 
İnönü Üniversitesi olarak işaret 
diliyle iletişimin önündeki 
engelleri kaldıracaklarını diğer 
kurumlarında kendileriyle 
ortak çalışmalarını istediklerini 
sözlerine ekledi.
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14 MART TIP BAYRAMI KUTLANDI

İnönü Üniversitesinde 14 Mart Tıp Bayramı dolayısıyla program düzenlendi. Rektör Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 14 
Mart Tıp Bayramının amacının hem Türkiye’nin sağlıkta yaşadığı sıkıntılarını dile getirmek ve başarılı hekimleri 
ödüllendirmek hem de  genç tıp doktorlarını meslekte  kıdemli olan doktorlarla buluşturmak olduğunu söyledi.

    Sevgi Elibol
    Edanur Baytak
    Süleyman Emirkaya

Rektör Kızılay, hekimlerin ve 
sağlık çalışanlarının hedefinin 
Türkiye’yi sağlık alanında en 
ileri seviyeye taşımak oldu-
ğunu dile getirerek, şöyle 
konuştu: “Burada çok kıdemli 
hekimlerimiz ve meslekte 30 
yılını doldurmuş hekimleri-
miz, genç hekimlerimiz ve 
hocalarımız var. Onlara şükran 
borçluyuz. Bugün ülkemizin 
sağlık alanında yakaladığı 
gelişme ve uluslararası başarı-
lar gurur vericidir. Göğsümüzü 
kabartmaktadır. Alt yapıda ve 
hizmette önemli gelişmeler 
kaydedilmiştir. Çok önemli 
başarılara imza atılmıştır. Bu 
başarıların sağlanmasında 
başta Cumhurbaşkanımız 
olmak üzere Başbakanımız’a, 
bakanlarımıza, üniversitele-
rimize, tüm hastanelerimize, 
başhekimlerimize ama en çok 
da hekimlerimize, hemşireleri-
mize ve sağlık çalışanlarımıza 
şükran borçluyuz.”
Türkiye’nin sağlık alanında 
çok ileri noktalara ulaştığına 
değinen Rektör Kızılay, şunları 
kaydetti: “Türkiye şu anda sağ-
lıkta dünyanın en iyi, en ileri 
ülkelerinden biridir. Gerçekten 
dünyanın sağlığa ulaşımda en 
avantajlı ülkesi diyebiliriz. 
Sağlık sisteminin bel kemi-
ği beşeri sermayedir. İnsan 
kaynaklarımızdır. Bununda 

temelinin başta hekimler oluş-
turmaktadır. Sonra da hemşi-
reler gelmektedir. Diğer sağlık 
çalışanlarımızın hepsinin çok 
önemli rolü var. Ama bura-
da ana omurga hekimlerdir. 
Hekimlerin etrafında sağlık şe-
killenmektedir. Sağlık ekibinin 
lideri hekimlerdir. Dünyanın 
en iyi cerrahlarına, dünyanın 
en iyi dahili tıp doktorlarına 
sahibiz. Ben birçok ülkede 
sağlık alanında ziyaretler yapıp 
yerinde gördüm. Bizim cer-
rahlarımız bizim doktorlarımız 
Amerika’dan, batının gelişmiş 
ülkelerinden hiç birinden eksik 
değildir. En az onların ayarın-
dandır. Onların önünde orada 
da mesleki olarak çok iddialı 
konumda olacak çok sayı-
da cerrahımız ve hekimimiz 
ülkemizde de vardır. Kendi 
hastanemizde üniversitemizde 
de vardır.”

 “Hekimlik 
Bir Yaşam Tarzdır”

Tıp Fakültesi öğrencilerine de 
seslenen Rektör Kızılay, şöyle 
konuştu: “Sevgili genç hekim-
ler tıbbı kazanmak zordur. He-
pimiz zorlu bir yoldan geçerek 
tıp fakültesini kazandınız. Fa-
kat okumak da zordur. Hocalar 
öğrencilerini, genç doktorlarını 
iyi yetiştirebilmek için onlara 
hem çok ders anlatmakta hem 
de zorlu sınavlar yapmaktadır. 
Tıp fakültesini bitirdikten son-
ra çalışmakta kolay değildir. 24 

saat çalışmak esasıyla çalışa-
caksınız. Onun için tıp fakül-
tesi daha doğrusu hekimlik 
bir yaşam tarzı, bir mesleğin 
ötesinde bir yaşam şeklidir. Gi-
rerken bu yaşam şekline uygun 
antrenmanlı idmanlı olmanız 
gerekiyor.” 
Rektör Kızılay, İnönü Üniver-
sitesinde her yıl üstüne koya-
rak ilerlediklerini belirterek, 
“Yeni yöntemler, yeni geliş-
tirmeler yaparak eğitimimizi 
ileriye taşıyoruz. Sağlık araştır-
malarında üniversitemiz iyi du-
rumda üniversitemizin aslında 
araştırma potansiyelinin hemen 
hemen yarısının tıp fakülte-
si ve sağılık bilimlerindeki 
araştırmalar oluşturuyor. Ama 
burada mesafe almamız lazım. 
Teknokent sağılıkta ARGE 
ve inovasyon konuşmalarında 
Teknokentten yeni gelişmelere 
imkanlar kurup özel alan ile sa-
nayiyi birleştirmemiz gerekir. 
Sağlıktaki bu dışa bağlılığımızı 
teknolojideki daha doğrusu 
dışa bağlılığımızı ilaç ve tıbbi 
malzemede alet ve edevattaki 
dışa bağlılığımızı azaltacak 
çalışmaları AR-GE inovasyonu 
kendi üniversitemizde de kendi 
Teknokentimizde de mutlaka 
yapmamız gerekir. Sağlık hiz-
meti alanında da çok iddialıyız. 
Bütün ülkemizin aslında yakın-
dan bildiği, sizlerin yakından 
bildiği gibi karaciğer naklinde 
dokuz yıldır hem Türkiye hem 
Avrupa birincisiyiz, dünyada 
ikinciyiz. Yeni hedefimiz ka-

raciğer naklinde dünyada lider 
olmak, birinci olmak. Fakat 
sadece karaciğer nakli değil as-
lında tüm organ nakillerinde de 
hedefimiz bu. Şimdi karaciğer 
naklinin yanına akciğer naklini 
de bu dönem koyacağız. İnce 
bağırsak naklini de başladık 
pankreas nakline de başlıyo-
ruz. Yakında organ nakilleri 
konusunda böbrek naklinde 
sayımızı artıracağız. Onkoloji 
hastanesini de yapacağız. 217 
yataklı Türkiye’nin en güzel 
en gözde onkoloji hastane-
sini en iyi hizmeti veren, en 
kaliteli onkoloji hastanesini 
Malatyamıza, üniversitemize, 
tıp fakültemize, hastanemize 
yapacağız.” Rektör Kızılay, 
Turgut Özal Tıp Merkezinde 
sağlık turizmi birimi oluştur-
duklarını ifade ederek, şöyle 
konuştu: “Hedefimiz dünyanın 
her yerinde hastaları Malatya 
ya taşımak. Malatya’yı dünya-
da sağlıkta gözde bir merkez 
haline getirmek. Karaciğerde 
dünyanın gözde bir merke-
ziyiz. Karaciğerde de zaten 
öyleyiz ama diğer alanlarda da 
buna ulaşmak istiyoruz” dedi.
Malatya Tabipler Odası Genel 
Sekreteri Doktor Harun Kurt 
da, 2003 yılından itibaren 
Sağlık Bakanlığının yürüt-
müş olduğu sağlıkta dönüşüm 
programı kapsamında sağlık 
tesislerinin fiziki yapılarında 
iyileştirmeler yapıldığını, son 
model tıbbi cihaz ve dona-
nımlarla hizmet sunumunun 

gerçekleştiğini söyledi. Tıp 
Fakültesi Dekan Yardımcısı 
Prof. Dr. Ramazan Kutlu ise, 
14 Mart Tıp Bayramının ilk 
kez milli mücadeleye aktif 
olarak katılmış olan tıp öğren-
cileri tarafından işgali protesto 
etmek amacıyla 1919 yılında 
Kadıköy Hale Sinemasındaki 
törenle kutlandığını ifade etti. 
Kutlu, Türkiye’de 14 Mart Tıp 
Bayramlarının genel olarak 
sağlık sorunlarına, sorunların 
çözümüne ve sağlık çalışanla-
rının özlük haklarına dikkatle-
rin çekilmeye çalışıldığı gün 
olarak kutlanmakta olduğunu 
kaydetti.
Konuşmaların ardından mes-
leğinde 30. yılını doldurmuş 
hekimlere ve öğretim üyelerine 
Rektör Prof. Dr. Kızılay ve 
Malatya Tabipler Odası Genel 
Sekreteri Doktor Harun Kurt 
tarafından plaketleri verildi. 
Prof. Dr. Cengiz Yakıncı’nın 
“Her Hastalık Bir Hikayedir ve 
Görsellerle Hastalıklar” 2017 
Yarışmaları hakkında bilgi ver-
mesinin ardından yarışmalarda 
dereceye girenlere ödülleri 
verildi. Program kapsamın-
da İnönü Üniversitesi Müzik 
Topluluğu tarafından mini bir 
konser verildi. Program İnönü 
Üniversitesi Tıp Fakültesi dö-
nem bir öğrencilerine önlükleri 
giydirildi. Rektör Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay, Tıp Fakülte-
sinde okuyan kızı Elif Ravza 
Kızılay’a önlüğünü giydirerek 
başarılar diledi.
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İnönü Üniversitesi Toplumsal Duyarlılık Projeleri Topluluğu (TODUP), Diyarbakır Ergani Anadolu Lisesi öğrencilerine 
İnönü Üniversitesinde gezi etkinliği düzenledi.

İnönü Üniversitesi Türkçe Öğretmenliği 
Bölümü ve Türkçe Topluluğu, Malatya ve 
Türkiye’deki çeşitli okullara kitap yardımı 
yaparak örnek bir davranışta bulundu.

          Faruk Küçük

Üniversite gezisi programı 
kapsamında öğrenciler İnönü 
Üniversitesi İletişim Fakültesi 
bünyesinde faaliyet gösteren 
Kampüs Ajans ile İNÜHABER 
Merkezini de ziyaret etti. 
Ziyaret sırasında konuşan 
İNÜHABER Merkezi Genel 
Yayın Yönetmeni ve İletişim 
Fakültesi Öğretim Üyesi Yrd. 
Doç. Dr. Fatma Nisan, İleti-
şim Fakültesi binasının yeni 
faaliyete geçtiğini belirterek, 
İNÜHABER Merkezi hakkın-
da bilgi verdi. 
Ergani Anadolu Lisesi reh-
ber öğretmeni Mehmet Sari 
da öğrencilerin üniversiteleri 
görmeden hazırlandıklarını ve 
yüksek öğretim kurumlarını 
görmelerinin meslek seçiminde 

ve kariyerlerini belirleme nok-
tasında önemli olduğunu söyle-
di. Sari, öğrencilerin üniversite 
olanaklarını daha iyi tanımaları 
için geziyi düzenlediklerini 
belirterek, şöyle konuştu: “Bu 
gezi TODUP’un katkılarıyla 
düzenleniyor. Gezi öğrencile-
re çok büyük bir motivasyon 
olacak. Bu gezi öğrencilerin 
motivasyonlarını arttıracak. 
YGS ve LYS’ye daha büyük 
bir motivasyonla hazırlanacak-
lar. Öğrencilerin kariyerlerini 
planlarken daha azimli olmala-
rını sağlayacak.”
Ergani Anadolu Lisesi Öğ-
rencisi İsa Ceylan da gezi 
programından verim aldığını 
düşündüğünü ifade ederek, 
“Üniversite ortamını gördükten 
sonra hevesim daha çok arttı. 
Daha iyi çalışacağım. Hedefim 

hukuk fakültesini kazanmaktır” 
dedi.
Ergani Anadolu Lisesi 11. Sınıf 
Öğrencisi Derya Eriş ise YGS 
ve LYS’ye erkenden çalışmaya 
başladığını dile getirerek, şöyle 
konuştu: “Sürekli ders çalıştık-
tan sonra sıkılmıştım. 
Bu gezi bizler için iyi bir moti-
vasyon aracı oldu. 
Üniversite ortamını da görmek 
bizler için güzel oldu. Gezi 
sırasında üniversite ortamının 
sosyal etkinlik açısından çok 
güzel bir yer olduğunu gör-
düm. Hedefim Tıp Fakültesini 
kazanmaktır.”
Gezi programı kapsamında öğ-
renciler, birçok fakülteyi geze-
rek üniversite öğrencilerinden 
bölümleri hakkında bilgi aldı. 
Gezi sonunda öğrencilere kitap 
hediye edildi.

    Yıldız Korkusuz
    Sethat Efe Sabırsız

İnönü Üniversitesi Hukuk 
ve Adalet Topluluğu, plan-
ladığı teknik gezi programı 
kapsamında Türkiye Büyük 
Millet Meclisine giderek çeşitli 
ziyaretlerde bulundu.
Teknik gezi programı kap-
samında Ak Parti, Cumhuriyet 
Halk Partisi ve Milliyetçi 
Hareket Partisini ziyaret 
eden topluluk üyeleri bazı 
milletvekilleriyle bir araya 
geldi. Gümrük ve Ticaret 
Bakanı Bülent Tüfenkci’yi 
makamında ziyaret eden ve 
referandum hakkında bilgi alan 
topluluk üyeleri, Başbakan 
Binalı Yıldırım ve CHP Genel 
Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu 
ile de bir araya gelerek hatıra 
fotoğrafı çektirdi.

          Pervin Demiröz

İnönü Üniversitesi Eğitim 
Fakültesi Türkçe Öğretmen-
liği Öğretim Üyesi Yrd. Doç. 
Dr. Salim Durukoğlu, yardım 
ettikleri okullarda kütüphane 
kurmadıklarını ellerinden 
geldiği kadar kitap yardımında 
bulunduklarını söyledi.
Durukoğlu, Türkçe bölümünde 
Eğitim Fakültesinin ‘Toplu-
ma Hizmet Uygulamaları’ adı 
altında bir dersleri olduğuna 
değinerek, şöyle konuştu: 
“Bu ders kapsamında Türkçe 
bölümü öğrencilerine kitap 
toplattık. Onlar da topluma 
böyle bir hizmet yaptılar. Kitap 
toplayıp bize teslim ettiler. Biz 

de, bize ulaşan mezun ettiğimiz 
öğrencilerimiz, okullarımız, 
değişik okulların öğretmenleri 
bize ulaşarak kitap talebinde 
bulundukları zaman biz onlara 
kitapları paylaştırıyoruz” dedi.
Amaçlarının bir okula bütün 
kitapları götürmektense hiç 
kitap olmayan okullara kitap 
kazandırmak olduğunu dile 
getiren Durukoğlu, “Her okula 
beşer yüz kitap götürüyoruz. 
Çünkü başlangıç için bu da 
yeterli olur. Bazı okullardaki 
bazı çocukların hiç kitabı yok. 
Bazı çocukların ise birden 
fazla kitabı var. Bunu da doğru 
bulmuyoruz. Amacımız bütün 
öğrencilerin kitap sahibi ol-
masıdır” şeklinde konuştu.

İnönü Üniversitesi bünyesinde 
faaliyet gösteren 13 öğrenci 
topluluğu “Rengarenk Gelecek 
İçin El Ele” etkinliği kapsa-
mında bir araya geldi.
Etkinlik kapsamında köy 
okullarına destek olan toplu-
luk üyeleri miniklerin yüzü-
nü güldürdü. İki gün süren 
etkinlik çerçevesinde Yeşilyurt 
ilçesinde bulunan Suluköy 
Kahramanlar, Yazıhan Duru-

casu Köy Okulu ve Yazıhan 
Durucasu Serttaş Okulları-
na toplam 320 fidan dikimi, 
kırtasiye malzemeleri dağıtımı 
gerçekleştirildi. Ziyaret edilen 
okullarda kitaplıklar yapıla-
rak kütüphaneler oluşturuldu. 
Minik öğrencilerin daha iyi bir 
ortamda eğitim almaları için 
okulların iç boyama ve duvar 
çizimleri yapıldı.
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“AVRUPA’NIN EN YÜKSEK DAĞINA 
TIRMANMAK İSTİYORUZ”

GSF ÖĞRENCİLERİNİN 
BİTİRME PROJESİ HEYKELLERİNE İLGİ

İnönü Üniversitesi Dağcılık Topluluğu Malzeme ve Faaliyet Sorumlusu Gülay Sivaz, “Bu yıl Avrupa’nın en yüksek 
zirvesi olan Elbruz Dağı’na tırmanıp ülkemizi ve üniversitemizi temsil etmeyi düşünüyoruz” dedi. 

İnönü Üniversitesi Güzel Sanatlar ve Tasarım Fakültesi (GSF) öğrencilerinin bitirme projesi olarak yaptıkları 
birbirinden farklı figürleri içeren heykeller büyük ilgi görüyor. Fakültenin 3. sınıf öğrencileri tarafından bitirme 
projesi olarak demirden ve telden yapılan yılan, horoz, dinozor, insan heykelleri ve değişik figürler fakülte önünde ve 
içerisinde sergileniyor.

          Türkan Yarıcı

Her geçen gün kadın sporcu 
sayısının erkek sporculara göre 
arttığına değinen Sivaz, şu 
an toplulukta 11 kadın spor-
cunun olduğunu belirtti. Sivaz, 
amaçlarının üniversite öğren-
cilerine doğa bilinci aşılamak, 
dağcılık sporunu tanıtmak ve 
profesyonel anlamda birey-
ler yetiştirmek olduğunu dile 
getirerek, “Bu spor hayatın 

minyatür halidir aslında. Bir 
hedefin belirlemek, bu he-
defe ulaşırken önüne çıkan 
zorlukları aşıp zirveye ulaş-
maktır. Bu sporu yaparak ve 
yaptırarak aslında öğrencileri 
hayata alıştırıyoruz” ifadeler-
ini kullandı. Güz döneminin 
başında stand açarak üye kaydı 
yaptıklarını belirten Sivaz, 
şöyle konuştu: “Dağcılığa 
atılacak ilk ve önemli adım 
üyelerimizin doğa ve doğaya 

adapte olması ve fiziksel olarak 
kendilerini hazırlamasıdır. 
İlk başta üniversitemizin 
arasındaki 1800-2000 metre-
lik dağlara zirve yürüyüşleri 
düzenliyoruz. 3-4 hafta dağlara 
adaptasyon yürüyüşlerinden 
sonra temel dağcılık eğitimini 
vermek amacıyla 2 gün yine 
üniversitemizde bulunan bağ 
evinde eğitim veriyoruz. Bahar 
dönemi ise kaya tırmanışları 
ve eğitimleri veriyoruz. Yazın 
ise Niğde Aladağlar’da 3000 
metre ve üstü dağlara zirve 
yürüyüşü, kaya tırmanışı 
faaliyetleri yapıyoruz. Birinci 
yılını bitiren üyelerimizi Tür-
kiye Dağcılık Federasyonunun 
düzenlediği eğitimlere gön-
deriyoruz. Dağlara adapte olan 
ve gerekli düzeyde dağcılık 
eğitime sahip olan üyelerim-
izle Türkiye içindeki yüksek 
zirvelere faaliyetler düzenle-
meye başlıyoruz. Her bahar 
dönemi bahar yürüyüşümüz 
var.” Sivaz, dağcılık sporunun 
extren bir spor olduğunu belir-

terek, “Bu sporu extrem koşul-
larda yapıyorsunuz. Bazen -40 
dereceyi bulan hava ve tipi, 
saatlerce sırtında 30-40 kilo-
gramı bulan çantayla yürümek 
yorgunluk, yer yer açlık, teknik 
rotalar bizi dağda yıpratıyor. 
Ama ekip arkadaşınız çok 
önemli. Dağda ekip ark-
adaşımızla birbirimizi sürekli 
motive ediyoruz. Her daim 
birbirimize destek çıkıyoruz. 
Özellikle kadın olarak dağlarda 
çok zorlansak da erkek spor-
cularımızın desteği sayesinde 
bu sporu sağlıklı bir şekilde 
icra edebiliyoruz” ifadelerini 
kullandı.

“Dağcılıktaki Arkadaşın 
Ailen Oluyor”

Dağ ortamının çok farklı 
olduğuna değinen Sivaz, şöyle 
konuştu: “Dağda zirveye doğru 
yürüdükçe bakış açın artıyor. 
Sadece manzara olarak değil 
hayata bakış açınız da değişi-
yor. Dağcılıktaki arkadaşın 

ailen oluyor. Dağda canını ona 
emanet ediyorsun. Çadırda 
kendi yemeğini yapmanın, 
soğukta eline kahveni alıp 
arkadaşlarınla sohbet et-
menin tadı hiç bir yerde yok. 
Sırtındaki çantanın ağırlığını 
bir süre sonra hissetmiyorsun 
bile. Doğanın içine girdiğinde, 
dağların manzarasını hiç bir 
yerde bulamıyorsun.” Sivaz, 
dağcılıkta hedefin hiçbir zam-
an bitmediğini kaydederek, 
“Benim kişisel hedefim, yurt 
içi ve yurtdışındaki zirvelere 
kış faaliyetlerinde bulunmak 
ve bir kadın olarak dağcılık, 
dağların imkansız olmadığını 
göstermek. Ülkemi kadın dağcı 
olarak temsil etmek. Bu yıl 
Avrupa’nın en yüksek zirvesi 
olan Elbruz Dağı’na tırmanıp 
ülkemizi ve üniversitemizi 
temsil etmeyi düşünüyoruz. 
İlerleyen yıllarda ise yine 
dünyanın yüksek zirvelerine 
faaliyetler düzenlemek plan-
larımız arasında yer alıyor” 
şeklinde konuştu.

          Eda Aman

Güzel Sanatlar ve Tasarım 
Fakültesi Öğretim Üyesi Yrd. 
Doç. Meysem Samsun, öğ-
rencilerin heykelleri bitirme 
projesi olarak yaptıklarını 
projeyi bitiren öğrencilerin 
mezun olduğunu söyledi. 
Samsun, seçilen figürlere 
hocaların karar vermediğini 
öğrencilerin kendilerinin seç-
tiğine değinerek, kendilerinin 
herhangi bir konu veya figürü 

öğrencilere dayatmadıklarını 
sadece öneride bulundukları-
nı belirterek, “Öğrenci örnek 
olarak bir tavşan yapacaksa 
biz deriz ki, şurasını şöyle 
yaparsan daha etkili olur, şu 
tarafını şöyle abartırsan daha 
etkili olur. Kararı tamamıyla 
kendisine bırakıyoruz. Çünkü 
bu adam artık bir öğretmendir 
ve karar verebilme kararlılığını 
ve özgüvenini geliştirmesine 
yardımcı olmaya çalışıyoruz” 
şeklinde konuştu. Heykellerin 

yapımının kolay olmadığını 
ve yapım süresinin öğrenciden 
öğrenciye değişkenlik gös-
terdiğini ifade eden Samsun, 
“Maket projelendirme aşaması 
tamamlandıktan sonra artık 
zor aşama geçilmiş oluyor, 
heykel oluşturulmuş oluyor. 
Ne yapılacağı, nasıl yapılması 
gerektiği konusunda net fikirler 
oluştuğu için gerisi işçiliğe 
kalıyor. İşçilikte çok uzun bir 
süre değil. Bir ay gibi bir süre-
de çıkabiliyor” dedi.

“Malatya Heykellere
 Yabancı Bir Şehir Değil”

Samsun, üniversite genelinde 
yapılan çalışmalara yöne-
lik olumlu ve güzel tepkiler 
aldıklarını dile getirerek, şöyle 
konuştu: “Heykeller insanların 
ilgisini çekiyor. Bu heykeller 
fakültemizin önünde konum-
landırılmış. Malatya heykellere 
yabancı bir yer değil. Daha 
önce üç dört tane heykel sem-
pozyumu gerçekleştirmiş bir 
üniversitemiz var. Bunun yanı 

sıra resim yarışmaları düzen-
lemiş ve bunları noktalamış, 
layıkıyla yapmış bir üniver-
sitemiz var.” Öğrencilerin 
yaptıkları bu bitirme proje-
leriyle kendilerini geliştirme 
şansı bulduklarını kaydeden 
Samsun, fakültede sanat adına 
yapılacak her türlü aktivitenin 
hem öğrencileri teşvik edece-
ğine hem de akademik yapının 
da fikir dağarcığını geliş-
tirdiğine değinerek, şunları 
kaydetti: “Yeni bir bakış açısı 

geliştirmek adına çok olumlu 
katkıları sağlar ve bunun böyle 
olması gerektiğini de zaten biz 
biliyoruz.  Öğrenciler açısın-
dan okula girdikleri andan 
itibaren bütün sanat dünyasının 
Malatya’dan ibaret olduğunu 
düşünürler. Bu böyle değil çok 
daha çetrefil, çok daha büyük 
dünyalar var. Çok daha zengin, 
karmaşık, çekici, cazip dünya-
lar var. İşte o dünyalarla buluş-
turmak adına bu tür etkinlikleri 
çoğaltmamız lazım.”



REKTÖR KIZILAY, “KİTAP OKUMA 
ETKİNLİĞİ”NE KATILARAK KİTAP OKUDU

10 Kültür-Sanat

GENÇLİK MERKEZLERİ ARASI TÜRK MÜZİĞİ, 
ŞİİR OKUMA VE TİYATRO YARIŞMALARI 

BÖLGE FİNALİ

18 MART ŞEHİTLER 
GÜNÜ ÖZEL KONSERİ

İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 53. Kütüphane Haftası nedeniyle “Kitap Okuma Etkinliği”ne 
katılarak kitap okudu.

Rektör Kızılay, Eski Bele-
diye Meydanında Malatya 
Kültür Turizm İl Müdürlüğü 
tarafından düzenlenen etkin-
lik kapsamında vatandaşlarla 
bir araya gelerek sohbet etti. 
Burada kitap okuyan Rektör 
Kızılay, gazetecilere yaptığı 
açıklamada, hayatlarının her 
anının okumak ve yazmakla 
geçtiğini belirterek, “Bizlerin 
işi okumak ve yazmakla ilgili. 
İl genelinde ve üniversitem-
izde kütüphanelerin sayısının 
arttırılması gerekiyor. 
Bu etkinlik de oldukça önem-
li” şeklinde konuştu. Rektör 
Kızılay, bir yıl içerisinde 
okudukları kitap sayısını 
arttırmaları gerektiğinin altını 
çizerek, şöyle konuştu: “Kitap 
okumada yeterli düzeyde 

değiliz. Üniversitemizde İnönü 
Üniversitesi Yayınevini kur-
duk. Daha önce yayınevimiz 
yoktu. Burada çok sayıda 
bilimsel eser üreteceğiz. 
Ayrıca üniversitemizde bu 
dönem ihtisas kütüphane-
leri kuruyoruz. İlk ihtisas 
kütüphanemiz tarih kütüphan-
esi. Kütüphanemizden herkes 
faydalanabilir. Hedefimiz 
Türkiye’nin en zengin en 
önemli ihtisas kütüphaneleri 
kurmaktır.” 
Rektör Kızılay, daha sonra 
en çok kitap okuyan Mu-
hammed Sefa ve Miraç ile 
bir süre sohbet etti. Rektör 
Kızılay, Muhammed Sefa ve 
Miraç’ı Çocuk Üniversitesine 
kaydettireceklerini söyledi.

    Edanur Baytak
    Emine Tunç
    Hakan Ekemen

Malatya 2. Ordu Bando Komu-
tanlığı ve İnönü Üniversitesi 
Güzel Sanatlar ve Tasarım Fa-
kültesi Müzik Bölümü tarafın-
dan Çanakkale Zaferinin 102. 
yıldönümü anısına ‘’ Şehitler 
Günü Özel Konseri’’ verildi.
Turgut Özal Kongre Merkezin-
de verilen konseri, Malatya Va-
lisi Mustafa Toprak, Garnizon 
Komutanı Tümgeneral Asım 
Kocaoğlu, İnönü Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızı-
lay, Malatya Emniyet Müdürü 
Ömer Urhal, Malatya İl Jandar-
ma Komutanı Jandarma Albay 
Şerafettin Yılmaz, akademik 
ve idari personel, şehit yakınla-

rı ile öğrenciler izledi. Şefliğini 
Yarbay İbrahim Bekkaya’nın 
yaptığı bando takımı birbirin-
den güzel şiirler ve türküler 
seslendirdi. Çanakkale zaferini 
anlatan görseller ve şehitlerin 
resimleri izleyicilere duygusal 
anlar yaşattı. Programda, 14 
Nisan 1915 tarihinde Seddül-
bahir’de şehit olan Yüzbaşı 
Kazım Efendi’nin son mektu-
bu okundu. 10. Yıl Marşı’nın 
söylendiği konserin sonunda, 
Vali Mustafa Toprak, Garnizon 
Komutanı Tümgeneral Asım 
Kocaoğlu, ve Rektör Prof. 
Dr. Ahmet Kızılay tarafından 
bando takımın şefi Şef İbrahim 
Bekkaya, soprano Goncagül 
Başkak ve Kübra Mercan’a 
çiçek verildi.

    Ülkü Özer
    Ramazan Konak

İnönü Üniversitesinde Gençlik 
ve Spor Bakanlığı tarafından 
düzenlenen “Gençlik Merkez-
leri Arası Türk Müziği, Şiir 
Okuma ve Tiyatro Yarışmaları 
Bölge Finali” yapıldı. Turgut 
Özal Kongre ve Kültür Mer-
kezinde düzenlenen etkinliğe, 
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, Ma-
latya Vali Yardımcısı Miktat 

Alan, Malatya Gençlik Hiz-
metleri ve Spor İl Müdürü 
Mustafa Sadi Fındıklı, Genç-
lik Hizmetleri Genel Müdür 
Yardımcısı Serdal Eravcı ile 81 
ilde gençlik merkezlerine üye 
gençler katıldı. Yarışmanın jüri 
üyeliğini, İnönü Üniversitesi 
Güzel Sanatlar ve Tasarım Fa-
kültesi Dekanı Prof. Dr. Hasan 
Arapgirlioğlu, Uludağ Üniver-
sitesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Uğur Işıldar, Gazi Üniversitesi 
Türk Müziği Devlet Konserva-

tuvarı Çalgı Eğitimi Bölümü 
Öğretim Üyesi Yrd. Doç. Dr. 
Vasfi Hatipoğlu yaptı.
Bu yıl üçüncüsü düzenlenen 
“Sahne Sırası Sende” ses ya-
rışmasında, yarışmacılar Türk 
halk, Türk sanat ve geleneksel 
Türk müziğinden birbirinden 
güzel eserler seslendirildi. 20 
ilden yarışmacıların katıldığı 
bölge finalinin sonunda jüri 
üyeleri yarışmacılara ödüllerini 
verdi.
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ERBAŞ: 
“BENİM 
CANIMA 
DEĞEN 

SİZİN DE 
CANINIZA 
DEĞER…”

Yazmaktan hiç vazgeçmeyen, okuyucusunu heves ve keder ortağı olarak gören varoluş derdi ile dertli olan,  Şair Şükrü 
Erbaş ile şiir, edebiyat, yalnızlık ve yazma serüveni üzerine sohbet tadında güzel bir röportaj gerçekleştirdik. 
    Ayşegül Şahin

Yazı ve şiirlerinizi yazmaya 
başladıktan sonra yazılarınızı 
ve şiirlerinizi beğenmeyip 
umudunuzu kıranlar oldu 
mu?

Oldu. Ancak yazmaktan hiçbir 
şekilde umudumu kesmedim. 
Bu mümkün değil. Lise yıl-
larında şiir yazmaya başladım. 
O yıllardan beri yazıyorum, 
çiziyorum, konuşuyorum, 
gidiyorum geliyorum ama 
yazıyorum. Eğer tarih, san-
at ve zaman bilincine sahip 
değilseniz ancak o zaman 
umutsuzluğa düşebilirsiniz, 
çok çabuk dibe vurursunuz, 
karanlıklarda kaybolursunuz. 
Daha sonra ertesi gün evden 
çıkmazsınız, yemek yemezsin-
iz. Yaşasanız da Avarlar’ın 
mezar taşında yazdığı gibi 
“Saçları ağarana dek yaşadı 
ama bu dünyaya gelmedi” 
şeklinde yaşarsınız. Üretecek-
siniz sürekli üreteceksiniz. 
Çehov der ki; “Bizi ancak 
çalışmak kurtarır.” Hayatın 
içinde bir iş üretirken aslında 

kendinizi de sürekli üretirsiniz. 
Örneğin bir masayı yaparken 
sadece masayı yapmazsınız bu 
işin odağında siz kendinizi de 
yeniden yeniden üretirsiniz. 
Gövdenizi, kaşınızı, gözünüzü 
sıfırdan icat edemezsin-
iz ama aklınızı, kalbinizi, 
hayal gücünüzü halka halka 
genişleterek geliştirirsiniz. Be-
nim umutsuzluk ile işim yok-
tur. Karamsarlıktan korkmayın 
ama umutsuzluk öldürücü. 

Yazılarınızı sizin mi beğen-
meniz önemli yoksa okuyu-
cunuzun mu?

“Okur” diyoruz ama ben onlara 
okur demiyorum. Ben onlara 
heves ve keder yoldaşlarım 
diyorum. Yazılarımı benim 
beğenmem önemli. Ben beğen-
mezsem sende beğenmezsin. 
Yazıyorum ve benim canıma 
değen şey senin de canına 
değiyor. Kimse için yazam-
azsınız. Yazının bir adresi yok 
birini hedef alsam kolay ama 
bu bile mümkün değil. Ben 
hangi sana yazacağım. Ben 
benim için yazıyorum. Eğer 

ben soluk alırsam yazarak siz 
de alırsınız. İmza gününde bir 
çocuk yanıma geldi bana dedi 
ki “size bizim evde yaşanan-
ları kim anlattı?” Ben içinde 
yaşadığım toplumun derdini 
biliyorum, ortak bilinçaltını 
biliyorum. Ben toplumun bir 
öznesiyim ve bana dokunan 
sana da dokunuyor. Benim 
varoluş derdim senin de der-
din, onun da derdi. Kimse okur 
için yazmaz yazamaz.  İnsanlar 
ile aynı hizadan konuşamıyor-
sak bırakın gitsin zaten.

Yalnızlığı bu kadar derin ve 
imgesel anlatabilmenizin 
sebebi nedir?

Yalnızlık. Bu insanın varoluş 
sorunudur yalnızca benim 
değil. Tabi ki de yalnızlık be-
nim de başlı başına yaşadığım 
bir şey. Bizim çok arkadaşımız 
olduğu zaman yalnızlığımız 
azaldı falan sanırız ancak 
temas ettiğin ne kadar insan 
varsa yalnızlık o kadar büyür. 
Kimi zamanı yıkıcı kimi 
zaman yapıcı bir duygudur. 
Ben kendi hayatımı sarkaç 

olarak düşünürüm. Sarkacın 
olduğu yere yaşam diyelim. 
Bu sarkaç bir uca gider son-
ra başka bir uca gider. Ucun 
biri kalabalıklardır diğeri 
de yalnızlıklardır. Asıl olan 
insan hayatının bu salınımıdır. 
Önce kalabalıkların içinde 
kaybolacaksınız sonra hakiki 
anlamıyla yalnız kalacaksınız. 
İkisini de yaşamak gere-
kir. Kalabalıklar ile yıkan-
acaksınız hayatın devinimi 
içinde olacaksınız, bir insanın 
yaşayacağı duyguları ruh 
hallerini göreceksiniz. Bin yıl, 
başınıza gelmeyecek olayları 
kalabalıklar içinde yaşaya-
caksınız. Baudelara’nın dediği 
gibi “Kalabalıklarla yıkan-
mak herkese vergi değildir.” 
Gidip kalabalıklarla yıkan-
acaksınız gelip kalabalıklarla 
yıkanacaksınız. Sonra döne 
döne, çırpına çırpına yaza-
caksınız. Yalnızlık, aşk, ölüm 
ve zaman evrensel temalardır 
hiç bitmezler sonsuza kadar 
sürerler sürecektirler. Sizi 
yalnız bırakmışlarsa sızlatır. 
Yalnızlığı siz seçmişseniz keyfi 
bir şeydir, tadından yenmez. 

Ben yalnızlığımı severim. Ben 
yalnızlığımda müzik dinlerim 
hayal kurarım. Uzaklara dalıp 
giderim. En önemlisi yalnı-
zlığımdan haz alırım.

Önemli eserleriniz var ve 
birçok ödül aldınız. Ama sizi 
medyada göremiyoruz. Bunun 
bir sebebi var mı?

Bana kalsa hiç görünmed-
en yaşayacağım ama beni 
bana bırakmıyorlar. Hat-
ta çok göründüğümü bile 
düşünüyorum ve bu yüzden 
kendime kızıyorum. Ancak 
hatır gönül meselesi işte 
arıyorlar, çağırıyorlar bende 
kırmak istemiyorum. Diğer 
ülkelerde yazarsın ve kimse 
senin peşine düşmez. Ama 
ülkemiz böyle değil. İnsanlar 
yaralı olduğu için sığınmak 
istiyorlar. Kendi yalnızlıklarını, 
arayıp da buldukları yaşama 
gücünün ete kemiğe bürünmüş 
halini görmek istiyorlar. Bu 
sayede ben de yazdıklarımın 
boşa gitmediğini görüyorum 
ve iki yönlü bir yaşama noktası 
oluşturuyoruz.



12 Sinema

İNANMALI MISIN HER GÖRDÜĞÜNE? 

Uzuuuunn Yolculuklar!

Son zamanlarda otogardan, tren garından ya da bir 
havaalanından yolunuz geçti mi?

Bavulların anılarla dolu olduğu o yerlerden yolu geçenler 
hisseder oraların hüzünlü havasını. Öyle ya kimisi için bir eve 
dönüş yolculuğu kimisi için heyecanlı bir tatilin başlangıcıdır 

uzun yolculuklar. Kimisi yaşlı bir akrabasını görmeye 
giderken kimisi daha dünyaya yeni gözlerini açmış küçük bir 

bebeği görmeye gider uzaklara. 
Yola çıkış amacı her ne olursa olsun bana hep hüzünlü gelmiştir. 

Binilen aracın camından bakıldığında nedense hep gözlerin 
önünde binlerce anının canlanışını 

düşünmüşümdür. Her gidiş bir kaçış olmasa da her 
yolculuk içinde biraz özlem, kırgınlık ya da tarifsiz bir mutluluk 

yaşatır. Özellikle kışın yapılan uzun 
yolculukların bir romantik havası olur hep. 

Biraz nostaljik ...Türk filmlerinden bazı bazı kesitler.
Ve yolculuklarımız hep hayattan bir sahne gibidir birileri 

yanımıza oturur; kimisi bizimle tamamlar yolculuğu 
kimisi istediği yerde iner. 

Tıpkı hayat gibi…
Dedim ya; 

yolculuklar bazen hüzünlüdür bırakılan şehirdeki 
insanlarıyla, 

bazen de gülümsetir yaklaştıkça sevilenlere. 
Yolculuğun süresi uzadıkça ve gidilen yolda tanıdık biri yoksa 

düşüncelerle insan baş başa kalır. Benim için uzun yolculuklar 
hep bir kendini bulma evresidir. 

Yolculuklarınızın hep heyecanlı ve mutluluğa 
gitmesi dileğiyle…

Seçil Fişenkçi

    Seçil Fişenkçi

Ön yargılarımızın esiri olduğumuz yaşamlarımızda aydınlık bir pencere açan 
Yeşil Yol (Green Mile), Stephen King’in aynı adlı romanından uyarlanan 

1999 yapımlı eser, fantastik filmler içinde kendine unutulmaz bir yer edinmiştir.  
Beyazperdeye uyarlama kısmında kitaba neredeyse birebir bağlı kalınması filmin 3 
saat gibi uzun bir süre olmasına olanak vermiştir. Kitabı okurken hayallerde tasvir 
edilen her bir kare filmde kendine yer bulmuştur.  Filmin uzun olması izleyenleri 
sıkmamış hatta damaklarda eşsiz bir tat bırakmıştır.  Tam yerinde bitirilen ve 
akıllarda peki sonra ne oldu sorusu bırakmayan filmde iç ısıtan sahneler yüreklerde 
unutulmaz anılar bırakmıştır. Tom Hanks, David Morse, Michael Clarke Duncan 
gibi Hollywood’un ünlü isimlerinin başrolde olduğu filmde gerçekçilik sağlan-
ması için idamların yapıldığı sandalye dahi bir hapishanede bulunun sandalyenin 
tasarımıyla birebir yapılmış ve tüm film gerçek bir hapishanede çekilmiştir. Dünya 
çapında beğeniyle izlenen film IMDb’de (İnternet Film Veritabanı) en iyi 250 film 
sıralamasında 45. olmayı başarmıştır ki zaten filmin ve oyunların aldığı ödüller bu 
başarının bir ispatıdır. Filme eşlik eden fon müzikleri sahnelerle birlikte büyülü bir 
atmosfer yaratmış gözyaşlarının her an göz pınarlarını doldurduğu noktada zirveyi 
yaşatmışlardır. 

Ölüm ve yaşam arasında kalan hayat kesitini sorgulamamızı sağlayan filmde izley-
enlerin içine işleyen her bir cümle yaşamımıza iz bırakıyor.

“Kalbinde Olanı Gizleyemezsin”

Yüreğimizden gelen seslere kulak vermenin değerini gözler önüne sermiş olan 
“iyi” insanların olduğu filmde kötülükle baş edilmenin bir yolu olduğu göster-
ilmiştir. 90’lı yılların son anında son vuruş niteliği taşıyan film üzerinden geçen 
uzun yıllara rağmen her izlendiğinde gözyaşlarının tutulmasına engel olmaktadır. 
Birden çok hayata değinen filmde dünyanın görmediğimiz her bir karesinde ne 
kadar çok hikayenin olduğunu bize hatırlatır. Film sadece bir kere dahi izlense 
sahnelerin birçoğu hafızalara kazınacak niteliktedir ve yıllar sonra bile hakkında 
konuşulacak kadar akıllarda kalıcıdır. İnsana aslında haddini son anlarda bildirir bu 
film. Şüphesiz ki sevdiğimiz insanlar yoksa yanımızda, çok uzun yaşamak aslında 
bir işkencedir. John Coffey iyiliğin resmi gibidir masum ve iyi kalmış bir şeylerin 
resmi... Ayrıca siyahi bir karakter olması dünya üzerinde var olan ırkçı sömürülere 
karşıda bıçak darbesi gibidir. İri cüssesi ve olağanüstü güçlerine rağmen karanlık-
tan korkacak kadar naif ve ince bir adamdır. Coffey, aslında önyargılarımıza açılan 
bir penceredir.

“Yoruldum, patron. Yollarda yağmurdaki bir serçe kadar yalnız olmaktan yor-
uldum. Yanımda hiç arkadaş olmamasından bıktım. Nereye gideceğimizi, nereden 
geldiğimizi söyleyecek biri. İnsanların birbirine kötü davranmasından bıktım. Her 
gün dünyada hissettiğim ve duyduğum acılardan bıktım. Çok fazla var, sanki her 
an için kafama cam parçaları batıyor. Anlıyor musun? Karanlıktan korkuyorum 
patron lütfen ışığı kapatma…”

Yönetmen: Frank Darabont
Yapımcı:  Frank Darabont - David Valdes
Senarist: Roman / Stephen King - Uyarlama / Frank Darabont
Oyuncular: Tom Hanks - David Morse - Michael Clarke Duncan - 
Barry Pappers - Bonnie Hunt
Yapım Yılı: 1999

John Coffey’i adında siyahi ve oldukça iri bir adamın iki küçük kızı öldürdüğü 
sanılarak şikayet edilmesi üzerine başlayan filmde beklemedik olaylar 
gelişmektedir. Öyle ki Coffey, olağanüstü güçleriyle hem hastaları iyileştire-
bilmekte hem de geçmişte olmuş olanları başkalarına gösterebilmektedir. 
Suçsuzluğunu gardiyan Edgecomb’a ispatlamasıyla birlikte Edgecomb böyle 
bir insanın ve mucizenin hayatta kalması gerektiğine inanır.

Y E Ş İ L 
Y O L
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İNÖNÜ’DE    NUMARA FESTiVAL

     Seçil Fişenkçi

Ulusal alanda 49’u belgesel 
kategoride, 93’ü kurmaca ka-
tegoride olmak üzere 142 film;  
uluslararası alanda ise 333 
film olmakla birlikte toplamda 
475 film arasından ön elemeyi 
geçerek finale kalmaya hak 
kazanmıştır.
Festival kapsamında Ulusal 
Kurma Kategorisinde İpek 
Tuzcuoğlu, Fırat Sayıcı, Saki 
Çimen, Şafak Karali, Müjde 
Uzman yer alırken Ulusal 
Belgesel Kategorisinde  İstan-
bul Şehir Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Peyami Çelikcan, 
Mustafa Kara, Esra Ronabar, 
Zeynep Köse, Mahmut Avcı 
yer alacaktır. 
Uluslararası Kategoride ise 
Tülay Gökçimen ve Sem-
ra Güzel Korver ile birlikte 
Anadolu Üniversitesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Nezih Orhon 
ve Doç. Dr. Alper Altunay, 
İnönü Üniversitesi Öğretim 
Üyesi Doç. Dr. Fatih Özdemir 
ve Yrd. Doç. Binnaz Koca jüri 
üyesi olacaktır. 

MY AWESOME SONOROUS LIFE

Esra Ronabar

Müjde Uzman

EL DIVINO

7 SANTİMETRE

MİSAFİR

WOLVES

HUDUT

İpek Tuzcuoğlu

Zeynep Köse



“ALERJİK RİNİT DÜZELMEZ ÖMÜR BOYU SÜRER”
14 Sağlık

“DOWN SENDROMU 700 DOĞUMDA BİR 
ORTAYA ÇIKAN BİR VAKADIR”

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezi Çocuk İmmünolojisi ve Alerjisi Uzmanı Dr. Erdem Topal, “Alerjik rinit 
düzelmez ömür boyu sürer. Çünkü her polenle karşılaştığında bu sıkıntılar ortaya çıkacak” dedi. 

Malatya Down Sendromlular Spor Kulübü Başkanı ve İnönü Üniversitesi Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu (BESYO) 
Engellilerle Egzersiz ve Spor Eğitimi Bölümü Öğr. Gör. Mehmet Ilkım, “İstatistik bilgilerde down sendromu ortalama 
her 700 doğumda bir ortaya çıkan bir vaka olarak görülmektedir” dedi. 

          Hakan Ekemen

Topal, alerjik rinitin burunda 
kaşıntının, hapşırığın, tıka-
nıklığın dört haftadan uzun 
sürmesi olduğunu söyledi. 
Alerjik rinitin mevsimsel 
olarak farklılık gösterdiğine 
değinen Topal, şöyle konuştu: 
“En sık gördüğümüz bahar 
dönemlerinin başlangıcıyla 
şikayetlerin artması sonucun-
da halk bahar nezlesi olarak 
ifade eder. Alerjik rinitin halk 
arasında bir başka söylenişi 
de ‘saman nezlesi’dir. Bahar 
dönemi geldiğinde otlar çi-
çekler açtığı zaman arıların ve 
rüzgarların etkisiyle çiçeklerin 
ya da bitkilerin üreme şekilleri 
rüzgarın ve arıların etkisiyle 
ortamda uçuşur. Bu polenler 
belli büyüklükte ise alerjiye 
neden olurlar. Boyutları 10 ile 
60 mikron arasında olanlar so-
lunum yollarına gider. Şikayete 
neden olur. Bahar dönemlerin-
de çiçekler açtığında kişilerin 
şikayetleri ortaya çıkar. Burun-
da kaşıntı, hapşırık, gözlerde 
yaşarma, gözlerde kızarma 
bir türlü geçmez. Birkaç ay 
sürer. Uzun süren nezle aslında 
alerjik rinittir. Ama halk nezle 
olduğunu düşünür. Biz bu has-
talarda tanıyı bahar dönemleri 
geldiğinde uzun süren burunla 
ilgili gözlerle ilgili şikayetler 
varsa değerlendiriyoruz” şek-
linde konuştu.

Topal, alerjik rinitten şüp-
helendiklerinde bu hastalara 
alerji deri testi yaptıklarını 
belirterek, konuşmasına şöyle 
devam etti: “Bu testin amacı 
alerjisi olan kişilerin ev tozu, 
küf, polen ve benzeri durum-
lara karşı rahatsızlığını ortaya 
çıkartmaktır. Alerjik şikayet-
leri ya baharda vardır ya da 
yıl boyu vardır. Baharda olan 
polenlerden kaynaklanır. Ama 
yıl boyu olana pereniyal alerjik 
rinit diyoruz. Bunlar ev tozları 
ve küf mantarlarıdır. Genelde 
ev tozu alerjisi olanlarda kışın 
daha yoğun olmak üzere yıl 
boyu burnunda kaşıntı hapşırık 
gözlerde yaşarma olabilir. Ev 
tozu canlı mikro organizmalar 
nemli 27-28 derecelik yattığı-
mız ortamlarda çoğalırlar. Biz-
den dökülen tüylerle beslenir-
ler. Bizim yattığımız yerlerde 
yoğun olur. Ev tozlarıyla nasıl 
mücadele ediyoruz. 55 derece-
de ölüyorlar. Onun için ailelere 
şunu söylüyoruz, ‘Alerjik rini-
tin nedeni ev tozu alerjisi ise 
60 derecede nevresimler yıka-
nır. Mümkünse güneş görecek 
odaları ve yatılan odada halı 
varsa bunları kaldırılmalıdır.’ 
Çünkü bunların temizlenmesi 
zor. Ev tozları bunların arasına 
saklanır, bunları temizlemek 
zor olabilir. Onların yerine 
kilim serilebilir ya da hiçbir 
şey sermeyebilirler. Bu şekilde 
mücadele etmeye çalışıyoruz.”

Hastalara medikal tedavi de 
verdiklerini kaydeden Topal, 
“Burun kaşıntısı, hapşırık 
gözlerdeki yaşarmaya yönelik 
ilaç veriyoruz. Burun spreyleri 
veriyoruz. Özellikle şikayetin 
yoğun olduğu dönemlerde bu 
tür medikal tedavileri uygu-
luyoruz. Ancak ailenin şunu 
bilmesi lazım. Alerjik rinitli 
hastalar zaman içerisinde diğer 
alerjik hastalıkları geliştirebilir 
mi? Astım gibi bu hastaların 
yüzde 30’unda ilerleyen za-
manlarda polenlerle karşılaşma 
sonucu alerjik astım gelişiyor. 
Alerjik rinit tanısı koyduktan 
sonra bu hastaları astım bulgu-
ları açısından da takip ediyo-
ruz. Ya da bir alerji merkezin-
den takip olmasını istiyoruz” 
ifadelerini kullandı.
Topal, alerjik rinitin görülme 
süresine de değinerek, şunları 
kaydetti: “Alerjik rinit düzel-
mez ömür boyu sürer. Çünkü 
her polenle karşılaştığında 
bu sıkıntılar ortaya çıkacak. 
Malatya yöresinin en yoğun 
olduğu polen dönemi mayıs ve 
hazirandır. Kişiler bunlarla kar-
şılaştığı sürece şikayet devam 
edecek. Ev tozu alerjisi açısın-
dan Malatya şanslı. Nemli olan 
bölgelerde karşımıza çıkıyor. 
Mersin, Adana İstanbul, Mar-
mara Bölgesi gibi yerlerde ev 
tozu alerjisi çok fazla. 27-28 
derecelik nemli ortamlarda 
çabuk büyüyorlardı ve düşük 

rakımlı yerlerde çoğalıyorlardı. 
Malatya bol güneşli nem oranı 
düşük rakımı 900 civarların-
da.” Alerjik rinit rahatsızlığı 
olan hastalara immunoterapi 
(aşı tedavisi) uyguladıklarını 
ifade eden Topal, şöyle konuş-
tu: “Hastalar genelde ilk üç ay 
haftada bir gelir her geldiği 
hafta dozu iki kat attırarak yük-
seltiyoruz. Daha sonra ayda bir 
geliyorlar. Doz artık bir düzeye 

geldikten sonra ayda bir gelip 
bu tedavileri alıyorlar. Süre 
olarak en fazla 3 yıl veriyoruz, 
tercihen 5 yıla tamamlıyoruz. 
Eğer doğru hastayı bulursak ve 
doğru polenleri belirlersek bu 
alerji uzmanlarına düşüyor. Ba-
şarımız yüzde 80’dir. Hastanın 
şikayeti ömür boyu azalacak ya 
da bitecek belki. İmmunoterapi 
de başarının temel sırrı doğru 
taşı doğru yere atmak gerekir.”

    Pınar Kayakeser
    Nidanur Diken

Ilkım, 21 Mart Dünya Down 
Sendromlular Gününün tüm 
dünyada 2011 yılından itibaren 

farkındalık yaratmak amacıyla 
kutlandığını söyledi. Ilkım, 
kendisinin de down sendrom-
lu bir çocuğu olduğunu dile 
getirerek, amaçlarının fiziksel 
aktivite sayısını arttırarak 

down sendromlu çocukları 
topluma kazandırmak 

istediklerini ifade etti. 
Down sendromunun 

genetik bir hastalık 
olmadığına deği-

nen Ilkım, şöyle 
konuştu: “Sade-
ce şu anda tıp 
dilinde istatistiki 
bilgileri var. Biz 

işin egzersiz yönüne bakıyo-
ruz. İstatistik bilgilerde sadece 
ortalama her 700 doğumda bir 
ortaya çıkan bir vaka olarak 
görülmektedir. Ancak neden 
kaynaklandığına dair herhangi 

geçerli bir sebep bulgu yok. 
Sadece istatistik bilgilere 
dayanarak biz down sendrom-
ların ne kadar olduğunu tespit 
etmekteyiz. İnsan ortalama 
46 kromozomdan meydana 
gelmekte. 23 kromozom anne 
23 kromozom babadan ancak 
bu çocuklarda 21. kromozom-
da bir kromozom fazla. Yani 
3 kromozom olduğu için bu 
bireylerin bütün dengesini 
etkileyebilmektedir. Gerek 
zihinsel olarak gerek fiziksel 
olarak gerek gelişimsel olarak 
gelişimini etkileyebilmektedir. 
Ancak dediğimiz gibi bir do-
ğumdan kaynaklanan bir vaka 
değil sadece istatistik bilgileri-
miz var.”
Ilkım, down sendromu olan 
ailelere çeşitli önerilerde 
bulunarak, “Ailelerin çocukla-

rın dayanaklıkları, bağışıklık 
sistemleri çok zayıf, çok yor-
mamaları gerekiyor.  Özellikle 
travma gerektiren aktiviteler 
yapmamaları gerekiyor. Örne-
ğin futbol, basketbol, güreş bu 
tür travma gerektiren sporları 
yaptırmamaları gerekiyor. 
Özellikle masa tenisi, yüzme, 
bowling, atletizm bu tür akti-
viteleri yaptırabilirler. Genel 
anlamda da hayat düzenlerine, 
uyku düzenlerine çok dikkat 
etmeleri gerekiyor” ifadelerini 
kullandı. Down sendromlu 
çocukların kişilik yapısına, 
bireysel yapısına göre altı 
aylıkken başlayabilecekleri-
ni dile getiren Ilkım, “Tabi 
bunların eğitimi yaşam boyu 
devam ediyor. Herhangi bir 
yaşı sınırı yok ama ne kadar 
erken başlayabilirlerse o kadar 

önemli. Çünkü bu çocuklar 
zor öğrenip çabuk unutabili-
yorlar. Dolayısıyla sık aralık-
larla eğitim hayatlarına devam 
etmeleri gerekiyor” şeklinde 
konuştu. Ilkım, Malatya’da 
ortalama olarak 700’e yakın 
down sendromlu birey olduğu-
nu belirterek, şunları kaydetti: 
“Biz şu anda 100’e yakınına 
ulaşmış durumdayız. Biz bütün 
bireylere ulaşmak istiyoruz. Bu 
anlamda sesimizi duyan aile-
lere ulaşmak istiyoruz. Çünkü 
fiziksel aktivite vasıtasıyla bu 
bireylerimizi topluma kazan-
dırmak istiyoruz. Her bireyin 
yapabileceği şeyler vardır. Biz 
bu bireylerin ne yapamayacak-
ları üzerine değil de ne yapa-
bilecekleri üzerinde durursak 
daha çok bu çocuklara yardım-
cı olmuş oluruz.”



“YÜZMEYLE BİRÇOK RAHATSIZLIĞIN 
TEDAVİSİ MÜMKÜNDÜR”
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GELENEKSEL 14 MART TIP 
VE SAĞLIK KOŞUSU YAPILDI4.

İnönü Üniversitesi Açık ve Kapalı Yüzme Havuzları Müdürü Mustafa Yeniceli, “Kas spazmı, bel kayması, kireçlenme, 
romatizma, kemik erimesi, omurlarda kırık, bel fıtığı, boyun fıtığı gibi rahatsızlıkların düzenli yapılan egzersizlerle 
tedavisi mümkündür” dedi.

İnönü Üniversitesinde 4. Geleneksel 14 Mart Tıp ve Sağlık Koşusu 
gerçekleştirildi.
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    Ülkü Özer
    Aslıhan Sezek

Yeniceli, yüzme eğitiminin 
çocuklara küçük yaşlardan 
itibaren verilmesi gerektiğini 
iki yaşından itibaren yüzme 
eğitimine başlanmasının fay-
dalı olacağını söyledi. Yüzme 
sporunun diğer sporlar gibi 
ağır bir deformasyon yaratma-
dığı için insan vücuduna en 
faydalı olan spor türü oldu-
ğunu belirten Yeniceli, “İnsan 
vücudundaki bütün kas ve 
damarları çalıştırır ve hepsini 
harekete geçirir” dedi. Yenice-
li, yüzmede dört sil olduğuna 
değinerek, şöyle konuştu: “Sır-
tüstü, kelebek, kurbağalama ve 
serbest teknik olarak adlandı-
rılır. Yüzme sporlarında en iyi 
ve en çok tercih edilen sporu 
da serbesttir. Çünkü serbestte 
istediği kadar hızlı hareket 
edebilirsiniz ve en hızlı yüzme 
tekniğine sahip olursunuz.”
Havuz suyu sıcaklığının 26-28 
derece arasında olması gerek-
tiğini dile getiren Yeniceli, “ 
Ama hani 28 derece olduğu 
taktirde de sporcular için bu 
biraz ağır olabilir. 26 derece 
olduğu zamanda kişiler için 
biraz soğuk olabilir. En iyisi 27 
derecedir” ifadelerini kullandı. 
Yeniceli, havuz suyu içerisinde 

birçok kimyasal kullanıldığını 
belirterek, şunları kaydetti: 
“Kullanmış olduğumuz dört 
çeşit kimyasal vardır. Bunlar-
dan birincisi klor, ikincisi PH 
düşürücü, üçüncüsü yosun ön-
leyici, dördüncüsü havuza giriş 
kısmında bulunan ayak dezen-
feksiyonu içeren kimyasaldır. 
Bu maddelerin en başında da 
klor ve PH düşürücü kullanı-
lır. Çünkü bunların en önemli 
amacı havuzda bakteri üre-
memesi için ve giren kişilerin 
herhangi bir şekilde mikrop 
kapmasını engellemek içindir.” 
İnönü Üniversitesi Kapalı Yüz-
me Havuzunun 2011 yılında 
faaliyete geçtiğini anımsatan 
Yeniceli, “Açık yüzme havuzu 
çok uzun süreden beri vardı 
ama 2013 tarihinin son dönem-
lerinde kapandı ve yeniden 
yapılmasına başlandı. 2016 
Haziran ayında yeni bir havuz-
la tekrar faaliyete geçmiştir” 
dedi. Yeniceli, yarı olimpik 
kapalı yüzme havuzunun diğer 
havuzlardan özellikle farklı bir 
tarafının olmadığını dile getire-
rek, “Açık yüzme havuzumuz 
makine dairesindeki kullanı-
lan cihazlar en son teknolojik 
şekilde yapılmış durumda ve 
diğer havuzlara göre filtrasyon 
olayı çok fazla derecededir. 
Açık yüzme havuzunda en 

iyi sistem vardır açık yüzme 
havuzunda” diye konuştu. Ye-
niceli, yüzmenin birçok faydası 
olduğunu belirterek, konuşma-
sına şöyle devam etti: “Yüzme-
nin solunum sistemine kas ve 
iskelet sistemine faydası çok 
büyüktür. Yüzme ağır sporlar 
gibi deformasyon yaratmaz. 
Bir mesafeyi yürümekten, 
koşmaktan daha fazla enerji 
harcanmasına neden olur. Bir 

saat yüzen bir kişi ortalama 
500 kalori yakar. Yüzerken 
yapılan ayak hareketi selülitleri 
gidermek için altın değerin-
dedir. Yüzerken bütün kaslar 
çalıştığından lenf sistemi de 
fazla masaj yapmak zorunda 
kalır ve bütün toksinler, serbest 
radikaller vücuttan çok daha 
fazla atılır. Hızlı ve yavaş ku-
laç atmak kalbi hızlandıracak 
ve tekrar yavaşlatmak çok iyi 

bir kardiyo egzersiz sağladığı 
gibi aynı zamanda akciğer 
kapasitesini arttırıp akciğer 
dokularının temizlenmesine 
yardımcı olur. Kas spazmı, bel 
kayması, kireçlenme, romatiz-
ma, kemik erimesi, omurlarda 
kırık, bel fıtığı, boyun fıtığı 
gibi rahatsızlıkların düzenli 
yapılan egzersizlerle tedavisi 
mümkündür.” 

Turgut Özal Kongre ve Kültür 
Merkezi önünde düzenlenen 
koşu programına, Tıp Fakült-
esi Dekanı Prof. Dr. Mahmut 
Durmuş, Dekan Yardımcısı 
Prof. Dr. Nigar Vardı, Tıp 
Fakültesi Temel Tıp Bilimleri 
Fizyoloji Anabilim Dalı Prof. 
Dr. Süleyman Sandal, Tıp 
Fakültesi Temel Tıp Bilim-
leri Fizyoloji Anabilim Dalı 
Yrd. Doç. Dr. Suat Tekin ve 
öğrenciler katıldı. Turgut Özal 
Kongre ve Kültür Merkezi 

önünde startı verilen ve 20 kız, 
100 erkek öğrencinin katıldığı 
koşuda, öğrenciler İletişim 
Fakültesinden dönerek Turgut 
Özal Kongre ve Kültür Merke-
zi önünde yarışmayı bitirdi. 
Koşuda erkeklerde Muhanned 
Alkhatip birinci, Semih 
Güllüoğlu ikinci, Muhammed 
Alkhatip üçüncü olurken kı-
zlarda Fatma Al Yakuli birinci, 
Merve Yıldırım ikinci, Suzan 
Uğur ise üçüncü oldu. 
Yarışmada dereceye giren-
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lere madalyaları ve ödülleri 
Tıp Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Mahmut Durmuş, Dekan 
Yardımcısı Prof. Dr. Nigar 
Vardı, Tıp Fakültesi Temel Tıp 
Bilimleri Fizyoloji Anabilim 
Dalı Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Süleyman Sandal, Tıp Fakülte-
si Temel Tıp Bilimleri Fizyolo-
ji Anabilim Dalı Öğretim 
Üyesi Yrd. Doç. Dr. Suat Tekin 
tarafından verildi.



Ben Çanakkaleli Seyit Onbaşı!

1909 yılı nisan ayının başı, bir gün haber geldi. Be-
nim güzel anam gözlerimin içine baktı ve sesi titreye-
rek, “Vatan seni çağırıyor evlat! Gitmen gerek” dedi. 
Gitmem gerekiyordu. Vatanım için gitmem gereki-
yordu. Gittim, korkmadan, cesurca, başım dik düştüm 
yollara.
1912’de Balkan Savaşlarına katıldım. Savaş bitti, ama 
ben terhis olmadım, olmak istemedim.
‘’Vatan toprağı ana kucağı gibidir’’ derdi anam. Bıra-
kamazdım, bırakamadım…
Bir gün Komutanım geldi yanımıza. ‘’Şimdi bu çok 
zor ve çok ağır vatan vazifesine kendi rızası ile gö-
nüllü olanınız varsa bir adım öne çıksın’’ diye bağırdı 
heybeti ve sesinde ki tüm gücüyle.
Komutanımın tüm evlatları hiç tereddüt etmeden tek 
seferde bir adım öne çıktı. Bunun üzerine Komutanım 
duygulandı ve “Yavrularım, evlatlarım bütün hak-
larım, emeklerim hepinize helal olsun! Helal olsun! 
Helal olsun!”  diye bağırdı üç kere gözyaşları içinde. 

Tarih 18 Mart 1915.

Gelibolu’dayız. Dışarıya baktığında sanırsın ki 
sıradan bir gün. Dışarıda yağmur, hava kapkara… 
Gelibolu sessiz; sanırsın ki yasta…
Sonra aniden bu sessizliği darmadağın eden, kulak-
ların zarlarını patlatan bir gürültü… Gürültünün ne 
olduğunu anlamaya çalışırken top sesleri olduğunu 
öğreniyoruz. Düşman, müttefik donanması, deniz 
harekatını başlatmış. Bizi, Çanakkale’yi geçip İstan-
bul’u ele geçirecekmiş. 
Ama başaramayacaklar! Başaramayacaklar, çünkü 
Çanakkale mağrur, Çanakkale cesur, Çanakkale geçil-
mez…

Tarih 18 Mart. 

Denizden bize doğru püsküren çelik ve ateş… Meci-
diye tabyası alt üst edilmiş. Osmanlıya karşı; kardeş-
lerime, komutanlarıma, bizlere karşı mermi yağmuru 
tutuluyor. 
Komutan emrediyor: “Koşun sığınaklara!” Koşu-
yoruz… Bir yandan sevdiklerimiz aklımıza geliyor, 
diğer yandansa geri adım atmıyoruz. Dua ediyoruz, 

AZMİN VE DİRİLİŞİN HİKÂYESİ 
ÇcANAKKALE VE SEYiT ONBAŞI

“Yardım et Allah’ım!” diye yalvarıyoruz.
Görüyorum sığınaklara isabet eden mermiler var 
etrafta, kardeşlerim şehit düşüyor. Kimse birbirini 
görmüyor. Bir ara bayılmışım, gözlerimi açtığımda 
başucumda arkadaşım Ali. Etrafıma bakıyorum, ko-
mutanımı göremiyorum, gözlerimi açamıyorum, her 
yer puslu. 
Ali konuşuyor ama duymuyorum, duyuyor ama 
anlamıyorum. O ara bir cümle duyuyorum, ‘’14 şehit, 
24 yaralı var Seyit’’ diyor Ali. Kalkıyorum ayağa ve 
denize doğru bakıyorum. Düşman gemisi yaklaşıyor. 
Komutanın elinde dürbün ‘’Yaklaşıyorlar!’’ diye 
bağırıyor.
Bitti sanıyoruz. Ama bitmemeli. Karşı taraftan bize 
doğru gelen alev ve ateş kütlesi, her yer duman altın-
da, dayanmamız lazım. Bir şey yapmamız lazım.
Tabyaya bakıyorum, bir tek top mermi kalmış. Ateş 
ediyorlar, onlar ateş ettikçe biz bir şeyler kaybediyo-
ruz. Bir anda oldu, tabyada bulunan mermi kaldıran 
vinç parçalandı. Düşman yaklaşıyor, biz ateş edemi-
yoruz. Savaş gittikçe daha şiddetleniyor. Gemilerimiz 
hasar görüyor.
Koştum cephanelerin yanına. ‘’Yükleyin şunu sırtı-
ma, düşman geliyor’’ dedim.
“275 kilogram ağırlığında. Tek başına nasıl taşıyacak-
sın Seyit?” dediler. 
“Ne yani yenilecek miyiz?” diye bağırdım. Verdiler 
sırtıma mermiyi.
“Bismillah!’’ dedim. “Ya Allah!” dedim. Sırtım-
da kocaman bir demir parçası, nefes alamıyorum, 
yürüyemiyorum. Ama yürümem lazım! Düşman 
geliyor, düşman ateş ediyor. Yavaş adımlar ile ilerle-
meye çalışıyorum. Sonunda yerleştirdim mermiyi top 
kundağına.
 Komutan: ‘’Ateş!’’ diye bağırdı o gür sesiyle. Gör-
dük ki, Fransız gemisi Ocean hafif hasar aldı. “Bir 
mermi daha lazım” dedi komutan. Koştum, sırtladım 
bir mermi daha. Yürüyemiyorum, çok ağır. Ama 
mermiyi top kundağına götürmem lazım. Yine tüm 
gücümle “Bismillah!’’ dedim. “Ya Allah!” dedim ve 
sonra ilahi bir güçle vardım kundağın yanına, yerleş-
tirdim mermiyi yerine. 
Komutan: ‘’Ateş!’’ diye bağırdı o gür sesiyle tekrar-
dan. Ardından koştum. Merminin hedefini görebil-
mek için nefes almadan koştum. Gözetleme yerine 
vardığımda mermi düşman gemisi Ocean’a isabet 

etti. Gemi, Fransız askerleriyle birlikte yan yatmaya 
başladı. Akşamüzeriydi, etraf tekrardan sessizleşmeye 
başladı. Başlattıkları savaş hüsrana uğradı ve Çanak-
kale geçilemedi. Gücümüzü gösterdik, misli misli 
düşmanın ordularını darmadağın ettik. Duyduğuma 
göre, 250 binden fazla şehit vermişiz. Memleketteki 
lise ve üniversitelerin çoğu kardeşlerini savaşta şehit 
ettikleri için mezun verememiş. Çanakkale, milleti-
mizin savaşmaya değil, bu yolda ölmeye geldiğinin 
göstergesidir. Necmettin Halil Onan’ın ‘Bir Yolcuya’ 
şiirindeki şu dizeleri ne güzel de anlatır bu durumu:

“Dur yolcu! Bilmeden gelip bastığın,
Bu toprak bir devrin battığı yerdir.
Eğil de kulak ver bu sessiz yığın,
Bir vatan kalbinin attığı yerdir.

Çanakkale’nin geçilmez olduğunu dünyaya duyur-
duğumuz bir gündü. Karargâhtayım. Beni çağırdılar. 
‘’Komutan seni görmek istiyor’’ dediler. Karşımda 
19. Tümen Komutanı Kurmay Yarbay Mustafa Kemal 
ve bana “Evladım tek başına nasıl kaldırdın 275 ki-
logram mermiyi?” diye sordu. “Allah’ın izniyle oldu 
komutanım” dedim. Daha sonra Mustafa Kemal’in 
“O mermiyi kaldırdığın gibi beni de kaldırabilir 
misin?” sorusu üzerine, “Hayır komutanım” dedim. 
Mustafa Kemal’in dilinden şu sözler döküldü: “Niye? 
Ben o mermiden ağır mıyım Seyit?” Bunun üzerine, 
“Komutanım! Merminin ağırlığı başka, sizin ağırlığı-
nız bambaşka. Sizi ben değil, dünya bile kaldıramaz” 
dedim.

Bu ıssız, gölgesiz yolun sonunda 
Gördüğün bu tümsek Anadolu’nda, 

İstiklal uğrunda, namus yolunda 
Can veren Mehmed’in yattığı yerdir.”

Çanakkale bir zaferin, varoluşun, azmin ve dirilişin 
hikâyesidir. Çanakkale Seyit Onbaşıların hikâyesidir. 
Yok olma pahasına verilen bir varoluş mücadelesi-
dir... 
Anadolu toprakları için canını vermiş olan tüm şehit-
lerimizi rahmetle anıyoruz…

Sevgi Elibol


